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Vážení čtenáři,
berete do rukou publikaci, kterou vydáváme při příležitosti 20. výročí 
činnosti Hospodářské a sociální rady Mostecka (HSRM). Tento třetí 
díl se především věnuje létům 2014 – 2019 a navazuje na publikace 
vydané v letech 2009 a 2014. Snažíme se v nich nejen představit 
aktivity, na kterých se HSRM podílela, ale také poděkovat našim 
členům za dobrovolnou práci ve prospěch našeho regionu. Za to si 
zaslouží nejen poděkování, ale i úctu.
HSRM stále pracuje na principu regionální tripartity, sdružuje cca 
60 členů a to fyzické a právnické osoby, instituce státní správy a sa-
mosprávy, odbory, poslance, Okresní hospodářskou komoru Most,  
Okresní agrární komoru Most a neziskové organizace. Nezastupi-
telnou roli hraje účast starostů měst a obcí. Základní prioritou rady 
zůstává podpora ekonomického a sociálního rozvoje našeho regionu 
se zaměřením na revitalizaci krajiny narušené těžbou hnědého uhlí, 

rozvoj dopravní infrastruktury, řešení problematiky zaměstnatelnosti 
lidských zdrojů v regionu, rozvoj vzdělanosti, řešení sociálních 
problémů a bezpečnosti.
HSRM spolupracuje s Hospodářskými a sociálními radami ostatních 
okresů Ústeckého kraje stále prostřednictvím Hospodářské a sociální 
rady Ústeckého kraje (HSRÚK), která po rozšíření o další instituce 
představuje regionální tripartitu. 
Přes ekonomický rozvoj ČR v posledních letech se ekonomická a so-
ciální situace v uhelných regionech stále zhoršuje. Proto Hospodářská 
a sociální rada Ústeckého kraje byla iniciátorem zpracování „Strategie 
hospodářské restrukturalizace Moravskoslezského, Ústeckého a Kar-
lovarského kraje“ (RE:START), která se prostřednictvím 7 pilířů snaží 
o znovunastartování ekonomického rozvoje těchto tří uhelných regionů. 
Řada programů byla už prostřednictví Akčních plánů realizována 
i na Mostecku. Jedním z důležitých problémů, který může zásadním 
způsobem ovlivnit úspěšnost restrukturalizace je tlak na rychlou 
transformaci energetiky směrem k nízkouhlíkovému hospodářství. 
To může přinést nejen ekology deklarované nové příležitosti rozvoje, 
ale spíše další pokles regionální ekonomiky, pokles zaměstnanosti 
a řadu dalších negativ. Proto bude cílem Hospodářských rad podílet 
se na tvorbě strategie i v této oblasti.
HSRM se snaží nejen dlouhodobě koordinovat aktivity svých členů, 
ale také spolupracovat při řešení jejich problémů. Proto zve na svá 
jednání představitele institucí, jednotlivé odborníky, ale i poslance 
a výbory PSP. Své členy podporuje realizací výzev z Fondu podpory 
projektů, zaměřených na přípravu projektů.
Věřím, že členové Hospodářské a sociální rady Mostecka budou 
i nadále podporovat ekonomický a sociální rozvoj našeho regionu 
a přeji jim k tomu hodně energie a vytrvalosti.
Závěrem bych chtěla poděkovat všem autorům a redakční radě 
za zpracování tohoto dokumentu.

Ing. Helena Veverková
předsedkyně HSRM

Úvodní slovo předsedkyně

Úvodní slovo
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Kdo jsme

Hospodářská a sociální rada byla založena 16. 3. 1999 v Mostě. 
Dne 25. 5. 1999 byla zaregistrována jako občanské sdružení u MV 
pod č.j. VS/1-1/40239/99-R.
V souladu s novým Občanským zákoníkem č. 89/2012 Sb. je HSRM 
zapsána od 1. ledna 2014 u Spolkového rejstříku, vedeného Kraj-
ským soudem v Ústí nad Labem, oddíl L, vložka 3428.
Právní forma: spolek
Dokument: STANOVY
Účel: cílem HSRM je vyvážený hospodářský, sociální a kulturní roz-
voj okresu Most a Ústeckého kraje a zvyšování životní úrovně jeho 
obyvatel v souladu se zásadami trvale udržitelného rozvoje.
Nejvyšším orgánem je: SNĚM

Zakládajícími členy byly: 
Mostecká uhelná společnost a.s.
Chemopetrol a.s.
Česká rafinérská a.s.
JUDr. Richard Falbr
města Most, Litvínov a Meziboří
Okresní úřad Most
Úřad práce Most
Okresní hospodářská komora Most
Okresní agrární komora Most
Severočeské sdružení odborových organizací se sídlem 
v Mostě.

Členy HSRM jsou: fyzické a právnické osoby, instituce státní a ve-
řejné správy, odbory, poslanci, Okresní agrární komora Most, 
Okresní hospodářská komora Most, občanská sdružení a řada dal-
ších významných subjektů. V současné době HSRM sdružuje 57 
členů.
Cílem HSRM je spolupracovat s orgány státní správy a samosprávy 
na ekonomickém a sociálním rozvoji regionu a koordinovat aktivity 
členů HSRM.
HSRM je členem Hospodářské a sociální rady Ústeckého kraje, která 
sdružuje hospodářské a sociální rady jednotlivých okresů a dlouho-
době spolupracuje s Hospodářskou a sociální radou Sokolovska.

Základním strategickým materiálem pro činnost Hospodářské a soci-
ální rady byl do roku 2015 Globální plán revitalizace pánevních oblastí 
severozápadních Čech.
Dalším důležitým strategickým materiálem HSRM je pro region 
severozápad – „Strategie rozvoje regionu severozápad pro roky 
2013 – 2020“. Součástí dokumentu je SWOT analýza.

Priority HSRM – podpora – dopravy: rozvoj bezemisní městské 
hromadné dopravy, dokončení I/13 v úseku Most – Komořany, zka-
pacitnění silnice I/27 v úseku Most – Litvínov na čtyřpruh, financo-
vání oprav a rekonstrukcí komunikací III. a IV. třídy, podpora provozu 
na Moldavské železniční dráze a její prodloužení do Freibergu, pokra-
čování v budování cyklotras ve městech. HSRM podporuje urychleně 
realizovat obchvaty obce Havraň a města Lomu, zvýšení bezpečnost 
i chodců v dopravě (budování chodníků, značení atd.), řešit hlučnost 
a bezpečnost provozu na komunikaci I/15 v úseku křižovatek v k.ú. 
Sedlec a k.ú. Korozluky a na komunikaci I/13 v úseku mezi Mostem 
a Bílinou u obcí Želenice a Liběšice.

Ostatní priority HSRM součinnost s HSR-ÚK
V rámci AP č. 3 projektu RE:START realizovat projekt energetického 
využití komunálních odpadů.
Průběžně naplňovat AP1, AP2 a zpracovat AP3 vládního programu 
RE:START.
Řešit životní prostředí v regionu (prašnost, emise, odpady, informo-
vanost obyvatelstva, řešení krizových situací při inverzích aj.).
Podpořit v rámci AP3 projektu RE:START vytvoření zdrojů na obnovu 
technických kulturních památek.

Činnost
HSRM v rámci vlastní činnosti podporovala do roku 2017 své členy 
realizací dvou výzev za rok z Fondu podpory projektů (FPP) na zpra-
cování projektové dokumentace. Rada také prostřednictví své Od-
borné komise pro kulturu podporuje rozvoj kulturního dění na Mos-
tecku ročně částkou 45 tisíc Kč. Pro své členy organizuje exkurze 
po realizovaných projektech podpořených z FPP. V rámci jednání 
HSRM umožnuje svým členům se prezentovat.

Hospodářská a sociální rada Mostecka (HSRM)
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Orgány HSRM
Orgány HSRM tvoří:

 SNĚM, který je nejvyšším orgánem HSRM
 PŘEDSEDNICTVO

Iniciátorem založení HSRM a zároveň jejím předsedou byl 16. března 1999 zvolen JUDr. Richard Falbr, který funkci předsedy zastával 
do 17. října 2005. Jeho následovnicí se stala Ing. Helena Veverková, která funkci předsedkyně HSRM vykonává doposud.
V červnu 2019 proběhne volba členů Předsednictva a následně volba předsedy a místopředsedů pro další pětileté funkční období platné 
od září 2019.

Předsednictvo HSRM k dubnu 2019

Členové předsednictva

Ing. Helena Veverková 
předsedkyně HSRM, 
členka předsednictva 
Hospodářské a sociální rady 
Ústeckého kraje,  
Vršanská uhelná a.s.

Ing. Vlastimil Vozka 
místopředseda a statutární 
zástupce HSRM,
Statutární město Most

Petr Červenka
místopředseda HSRM, 
starosta města Meziboří

Ing. Ivo Bednár 
člen představenstva  

Okresní agrární komory Most

Ing. Petr Mareš
technický ředitel United 

Energy a.s., člen představenstva 
EVO – Komořany a.s. 

Drahomíra Miklošová
členka zastupitelstva, 

Obec Obrnice

Ing. Petr Leichner 
předseda DIALOG 
Horní Jiřetín z.s.

Ing. Petr Svoboda, CSc.
ředitel společnosti,  

Výzkumný ústav  
pro hnědé uhlí a.s.

Ing. Bořek Valvoda
člen Správní rady 

MAS Naděje, o.p.s. 

Ing. Pavel Sláma 
ředitel jednotky 

EKO UNIPETROL RPA, s.r.o. 

Jaromír Franta  
předseda Sdružení 

odborových organizací Czech 
Coal Group (SOO CCG)

Ing. Pavel Kounovský
ředitel obslužných společností 

Severní energetická a.s.

Ing. Rudolf Jung 
předseda Okresní 

hospodářské komory Most

Kdo jsme
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Členové výkonného výboru 
Ing. Helena Veverková předsedkyně HSRM
Ing. Vlastimil Vozka místopředseda a statutární zástupce HSRM
Petr Červenka místopředseda HSRM 
Ing. Ivo Bednár člen představenstva  

Okresní agrární komory Most
Jaromír Franta předseda Sdružení odborových organizací 

Czech Coal Group (SOO CCG)
Ing. Rudolf Jung předseda Okresní hospodářské komory Most

Předsedové odborných komisí 
při HSRM
Bc. Eva Maříková Komise pro oblast cestovního ruchu
Drahomíra Miklošová Komise pro Rozvoj lidských zdrojů
Mgr. Martin Kabrna, Ph.D. Komise pro infrastrukturu a životní prostředí 
Ing. Vladimír Rouček Komise pro energetickou politiku
Ing. Miroslav Dykas Komise finanční
Bc. Jan Pimper  Komise pro kulturu

HSRM spolupracuje
Ludmila Holadová OAK Most
Mgr. Veronika Kubalová Úřad práce ČR, krajská pobočka Ústí nad 

Labem, Kontaktní pracoviště Most, ředitelka
Ing. Stanislav Štýs, Dr.Sc. Komise pro infrastrukturu 

a životní prostředí, člen 
Zbyněk Jakš Podkrušnohorské technické muzeum o.p.s. 

Kopisty, ředitel 
plk. Mgr. Jiří Volprecht Vedoucí územního odboru Policie ČR Most
Ing. Hana Aulická Parlament ČR, poslankyně

Sekretariát HSRM 

Pavla Křenková
administrativní pracovnice

Jindřiška Moulisová, DiS.
tajemnice

Kdo jsme

Z pravidelného jednání mostecké rady

Informace finanční komise jsou pravidelně součástí jednání hospodářské rady

HSRM se schází mimo prázdnin pravidelně každý měsíc
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Současní členové HSRM 

Bývalí členové HSRM 

Ing. Vladimír Bártl, MBA fyzická osoba
Martin Fraško fyzická osoba
Mgr. MUDr. Tomáš Hájek, Dr. fyzická osoba
Ing. Petr Heger fyzická osoba
Jaroslav Knorre fyzická osoba
Ing. Petr Macek fyzická osoba
Ing. Milan Nečas fyzická osoba
Gabriela Nekolová, DiS. fyzická osoba
Miroslav Perout fyzická osoba
Ing. Vladimír Serdula fyzická osoba
Bc. Petr Václavík, BBA fyzická osoba
Mgr. Oldřich Vojíř fyzická osoba
JUDr. Daniel Volák fyzická osoba

Čestný člen
JUDr. Richard Falbr fyzická osoba

Společnosti a organizace
Vršanská uhelná, a.s. Ing. Vladimír Rouček 

 (Ing. Helena Veverková)
Severní energetická, a.s.  Ing. Vladimír Rouček  

 (Ing. Pavel Kounovský)
UNIPETROL RPA., s.r.o Krzysztof Zdziarski  

 (Ing. Pavel Sláma)
United Energy, a.s.   Ing. Milan Boháček  

 (Ing. Petr Mareš)
Výzkumný ústav pro hnědé uhlí, a.s.  Ing Petr Svoboda, CSc.
Okresní hospodářská komora Most (OHK) Ing. Rudolf Jung
Okresní agrární komora Most (OAK) Ing. Ivo Bednár
Sdružení odborových organizací 

Czech Coal Group (SOO CCG) Jaromír Franta
AUTODROM MOST a.s. Ing. Ivo Diviš
CELIO a.s. Ing. Zdeněk Hubáček 

 (Antonín Beneš)
ČSOB a.s., pobočka Most Ing. Petra Dragounová 

 (Ing. Jiří Vondrouš)
DTS Vrbenský, a.s. Ing. Lubomír Procházka 

 (Ing. Jeníčková Barbora)
HIPODROM MOST a.s. Ing. Jakub Šimůnek, MBA
R-Princip Most s.r.o. Mgr. Martin Kabrna, Ph.D. 
Slovácké strojírny, a.s.  

závod 05 – KSK Most – Komořany  Ing. Stanislav Mayer
Cheminvest s.r.o. Ing. Vladimír Zemánek
KOMORA s.r.o. Ing. Jiří Vích, MBA
Vysoká škola finanční a správní, a.s., Most Ing. Josef Švec

Samospráva
Město Most  Ing. Vlastimil Vozka
Město Meziboří  Petr Červenka
Město Lom Bc. Kateřina Schwarzová
Obec Obrnice Stanislav Zaspal
Obec Bělušice Eva Jelínková
Obec Havraň Zdeňka Smetanová
Obec Klíny Mgr. Zděnka Němečková
Obec Korozluky Miroslav Nedrda
Obec Lišnice Bc. Petr Pillár
Obec Louka u Litvínova Roman Dub
Obec Patokryje Karel Řehák
Obec Skršín Anna Junková
Obec Bečov Jitka Sadovská
Obec Želenice Jan Zálešák

Neziskové organizace
MAS Naděje, o.p.s. Ing Bořek Valvoda
DIALOG Horní Jiřetín z.s. Ing Petr Leichner
AUTOMOTOKLUB RPR MOST v AČR, z. s. Jana Svobodová
Destinační agentura Krušné hory o.p.s. Bc. Eva Maříková
HKC Akademie motorsportu z. s.  Dušan Matouš
Klub freestylového lyžování Most z. s. Ing. Roman Dalecký
Českojiřetínský spolek 

– spolek pro oživení Krušnohří  Ing. Petr Fišer
Vodní sporty Most z. s. Dušan Matouš
1. Golf Club Most z. s. Ing. Jiří Mann, MBA

Externí členové
Střední škola technická Most – Velebudice  PaedDr. Karel Vokáč
VŠB – TU Ostrava doc. Ing. Dana Vrublová, Ph.D. 

detašované pracoviště Most

V předsednictvu HSRM během 
uplynulých pěti let rovněž působili
JUDr. Hana Jeníčková Statutární město Most
Mgr. Jan Paparega Statutární město Most
Ing. Jiří Kroužek AUTODROM MOST a.s.
Ing. Marcel Dlask Dopravní podnik měst Mostu a Litvínova, a.s.
Bc. Daniel Dunovský Dopravní podnik měst Mostu a Litvínova, a.s.
Ing. Petr Kolman Severní energetická a.s.
Ing. Věra Koubová ČESKÁ RAFINÉRSKÁ, a.s.
JUDr. Richard Falbr fyzická osoba

Ostatní členové, kteří s HSRM 
za posledních pět let spolupracovali
Ing. Marcela Šafářová, Ph.D. Výzkumný ústav pro hnědé uhlí a.s.
Ing. Jindřich Kauca Celio a.s.
Josef Pouzar HIPODROM MOST a.s.
Ing. Karel Tvrzník ČSOB a.s. pobočka Most
Mgr. Martina Červinská RAEDER & FALGE s.r.o.
Ing. Roman Hek  EUROVIA CS a.s.
Ing. Petr Jeník RECOPLAN s.r.o.
Ing. Vladimír Serdula  YSSEN spol. s.r.o.
Bc. Petr Václavík, BBA V HOLDING s.r.o. Most
Ing. Vladimír Vondráček ALFA TERM MOST a.s.
Ing. Michaela Majerová AUTOMOTOKLUB RPR MOST z. s.
Ing. Marek Kroha fyzická osoba
Ing. Miroslav Soldát fyzická osoba
Ing. Jiří Syrovátka † fyzická osoba
Ing. Eva Šmejkalová fyzická osoba
Ing. Jiří Šulc fyzická osoba
JUDr. Alexander Király, Ph.D. VŠB – TU Ostrava detašované pracoviště Most
Michal Rýdl  AUTODROM MOST a.s.
Ing. Jiří Volovecký AUTODROM MOST a.s.
Ing. Miroslav Seidl VŠB – TU Ostrava detašované pracoviště Most
Veronika Pochobradská Obec Bělušice
Ing. Jiří Matoušek Obec Klíny
Dimitrij Sklenka Obec Korozluky
Mgr. Milana Štveráčková Obec Louka u Litvínova
Kateřina Suchá  Obec Skršín

Zaměstnanci, kteří v HSRM 
za posledních pět let pracovali 
Bc. Miroslava Jandeková tajemnice
Jaroslav Batek, DiS. administrativní pracovník
Tereza Pečnerová administrativní pracovnice

Kdo jsme

Bývalá starostka Skršína a předsedkyně komise pro oblast cestovního 
ruchu Kateřina Suchá
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Kdo jsme

Komise pro oblast cestovního ruchu

Odborné komise HSRM
Jako poradní orgán předsednictva fungují při HSRM tyto odborné komise

Předsedkyně do prosince 2018: Kateřina Suchá
Současná předsedkyně: Bc. Eva Maříková

• Dlouhodobým cílem komise je uskutečnit kroky společně s HSRM směrem ke Statutárnímu městu Most 
ve věci vybudování kvalitní příjezdové cesty k Podkrušnohorskému technickému muzeu, o.p.s.

• 16. 5. 2015 uspořádala HSRM pro své členy exkurzi na výstavu obrazů „Země znovuzrozená“, kterou, 
pod záštitou prezidenta ČR Miloše Zemana, uspořádal Ing. Stanislav Štýs, Dr.Sc.

• Na základě podpory a rozvoje Podkrušnohorského technického muzea bylo podepsáno Memorandum 
o partnerství mezi těžebními společnostmi, Vysokou školou báňskou, městem Most, Ústeckým krajem. 
Mezi signatáři byly také Hospodářská a sociální rada Ústeckého kraje a HSRM, která navíc patří mezi 
spoluzakladatele technického muzea. To dnes patří k nejnavštěvovanějším institucím svého druhu v regionu.

• V rámci komise se v roce 2017 a 2018 uskutečnily pro členy HSRM prohlídky dokončených projektů 
podporovaných regionální tripartitou v rámci Výzev 2009 až 2017. V roce 2017 navštívili Meziboří, Louku 
u Litvínova, Lom a PTM o.p.s. V následujícím roce komise pro cestovní ruch zorganizovala prohlídku 
dokončených projektů v obci Havraň, ve Skršíně a v obci Obrnice. Sekretariát HSRM ve spolupráci 
s Bc. Janem Pimperem zpracoval „Pasportizaci významných projektů podpořených HSRM z Výzev od roku 
2009 až do roku 2017“. Materiál je umístěn na webových stránkách HSRM.

• V rámci vzájemné spolupráce k prohlubování cestovního ruchu v regionu, vznikla pracovní skupina 
„SPO-NA“. Mluvčí skupiny se stala Bc. Eva Maříková, ředitelka DAKH o.p.s. Aktéry pracovní skupiny 
jsou zástupci: Odborné komise pro cestovní ruch při HSRM, odborné sekce cestovního ruchu při OHK, 
Destinační agentury Krušné hory a Euroregionu Krušnohoří. Společně vyhlásili soutěž o nejlepší projekt 
v cestovním ruchu pro rok 2018, „Krušnohorská NEJ.“ Veřejnost má možnost ocenit nejvydařenější novinku 
v oblasti cestovního ruchu v Krušnohoří. Ústecký kraj tuto soutěž finančně podpořil.

• V březnu 2019 se komise pro cestovní ruch rozšířila o další členy, kteří se zabývají cestovním ruchem. 
Předsednictvo schválilo aktualizaci členské základny komise ve složení: AUTODROM MOST a.s. – 
Ing. Ivo Diviš, výkonný ředitel; HIPODROM MOST a.s. – Ing. Jakub Šimůnek, MBA, ředitel; PTM o.p.s.– 
Zbyněk Jakš, ředitel; Statutární město Most – Ing. Radka Volfová, vedoucí oddělení kanceláře primátora 
a tajemníka; Destinační agentura Krušné hory o.p.s. – Bc. Eva Maříková, ředitelka; Oblastní muzeum 
v Mostě – Mgr. Michal Soukup, ředitel; Českojiřetínský spolek – Ing. Petr Fišer, předseda.

• Zároveň nově byla Předsednictvem schválená, předsedkyně komise Bc. Eva Maříková, ředitelka Destinační 
agentury Krušné hory o.p.s.

Komise pro energetickou politiku
Předseda: Ing. Vladimír Rouček

Komise:
• spolupracuje s Odbornou sekcí Energetika při OHK Most,
• dne 24. 9. 2014 v Mostě se uskutečnila odborná konference Energetika Most 2014. Hlavním tématem 

konference bylo aktuální znění Státní energetické koncepce a Státní surovinové politiky ČR, strategický 
význam domácích surovin a vývoj těžby hnědého uhlí, jeho ceny a dodávky pro energetiku a teplárenské 
společnosti,

• uskutečnil se V. ročník odborné konference Energetika Most 2015, kterou pořádal Ing. Oldřich Vojíř, 
ve spolupráci OS Energetika OHK Most, a hlavním tématem konference byl dopad směrnice Evropského 
parlamentu a Rady 2010/75/EU o průmyslových emisích, energetické využití komunálního odpadu aj.

• Předseda SOO CCG Jaromír Franta informoval o finalizaci Státní energetické koncepce, o připravovaných 
jednáních Rady vlády pro energetickou a surovinovou strategii a Rady hospodářské a sociální dohody ČR.

• Již každým rokem v období (2014-2019) se koná „Energetické fórum Ústeckého kraje.“ Organizátorem 
je Okresní hospodářská komora Most a partneři fóra jsou HSRM a Ústecký kraj „Energetické fórum 
Ústeckého kraje“ je věnováno energetice:
- 2014 energetika
- 2015 energetika a životní prostředí
- 2016 energetika v ÚK v celostátním kontextu
- 2017 energetika – partner pro život
- 2018 energetika všedních dnů
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Komise pro kulturu

Komise finanční

Předsedkyně do 11. 4. 2016: Mgr. Liběna Novotná 
Současný předseda: Bc. Jan Pimper

Úkolem komise je:
• iniciovat, navrhovat a uskutečňovat realizaci opatření zaměřených na podporu oblasti kultury v regionu Most,
• podpora aktivit, které povedou ke zkvalitnění kulturního života v regionu s důrazem na regionální subjekty, 

a to s perspektivou pokračování v delším časovém horizontu,
• podpora projektů a aktivit, které budou mít přesah i do dalších oblastí, například vzdělávání,
• podpora talentovaných mladých umělců nebo oborů, zejména amatérských, které by v budoucnu pomohly 

oživit kulturní život v regionu,
• v letech 2014 – 4/2019 bylo podpořeno celkem 20 akcí v celkové výši 225 000 Kč

2014
Divadlo nad Labem, o.s. „Živá zahrada 2014 – dětská akce na zámku v Korozlukách“  20 000 Kč
Městské divadlo Most „Festival YOUNG For YOUNG 2014“  25 000 Kč
VÚHU a.s. Most „Městská zeleň aneb Parky města Mostu dříve a nyní I. část“ 10 000 Kč

2015
Městské divadlo Most Festival Young For Young 20 000 Kč
VÚHU a.s. Most „Městská zeleň aneb Parky města Mostu dříve a nyní II.část“ 10 000 Kč
ZUŠ F. L. Gassmanna „Vánoční koncert Komorního orchestru F.L.Gassmanna“ 10 000 Kč

2016
Divadlo nad Labem o.s. Živá zahrada 2016  10 000 Kč
Obec Obrnice Masopustní rej 2016  10 000 Kč
VÚHU a.s. Komu se nelení, tomu se zelení 10 000 Kč
Ing. Petr Macek Činnost Festivalového orchestru Petra Macka sezona 2016/2017 15 000 Kč

2017
Divadlo nad Labem o.s. Živá zahrada 2017  5 000 Kč
Obec Patokryje Patokryjská vlna – odpoledne plné zábavy (675 let obce Patokryje)  5 000 Kč
VÚHU a.s. Zelené zprávičky pro školy i školičky 10 000 Kč
Perout Miroslav Pohádkové dopoledne pro školy a a školky 5 000 Kč
Ing. Petr Macek Činnost Festivalového orchestru Petra Macka sezona 2017/2018 15 000 Kč

2018
Divadlo nad Labem o.s. Živá zahrada 2018  5 000 Kč
Perout Miroslav Letní festivalový koncert  5 000 Kč
Perout Miroslav Živá zahrada 2018  5 000 Kč
Ing. Petr Macek podpora činnosti Festivalového orchestru Petra Macka 
 pro 28. sezónu 2018/2019 „Festivalu krásné hudby“ 25 000 Kč

4/2019
obec Patokryje Patokryjská vlna–odpoledne plné zábavy 5 000 Kč

Předseda: Ing. Miroslav Dykas

Finanční komise jako kontrolní orgán provádí především kontrolu:
• hospodaření v souladu se schváleným rozpočtem,
• čerpání prostředků na podporu projektů z FPP a z rozpočtu HSRM,
• věcné a legislativní správnosti vedení účetnictví, včetně povinností pro odvod daní a poplatků,

• kontroluje Účetní závěrky,
• zpracovává zprávu Finanční komise o hospodaření HSRM za sledovaný rok,
• navrhuje Předsednictvu a Sněmu převedení zisku do Fondu HSRM za sledovaný rok,

• sleduje zhodnocování volných finančních prostředků
• připravuje návrh rozpočtu a hospodaření.

Odborné komise HSRM

Kdo jsme
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Kdo jsme

Odborné komise HSRM

Komise pro infrastrukturu a životní prostředí
Předseda do 9. 5. 2016: Ing. Stanislav Štýs, DrSc.
Současný předseda: Mgr. Martin Kabrna Ph.D. 

• Komise uspořádala v roce 2014 exkurzi pro členy HSRM, která zahrnovala prohlídku společností CELIO 
a.s., Podkrušnohorského technického muzea a bioplynové stanice v Odolicích.

• V Lounech byla vystavena expozice 8 dvojic fotografií s rekultivační tématikou, jejichž autorem je 
Ing. Stanislav Štýs, DrSc. Fotografie pro potřeby výstavy byly v měsíci květnu 2014 a červnu 2014 dále 
zapůjčeny Detašovanému pracovišti HGF Most, VŠB – TU Ostrava. Od poloviny listopadu až do konce roku 
2014 probíhala v prostorách VŠFS středisko Most výstava s názvem „Proměny města Mostu“, doplněná 
o dalších více jak 20 fotografií od Ing. Stanislava Štýse, DrSc.

• V květnu 2014 komise doznala změnu. Z jejího čela odstoupil na vlastní žádost ing. Štýs, nadále zůstal 
členem komise a doporučil výkonnému výboru svého nástupce, kterým byl na zasedání hospodářské rady 
nakonec zvolen Mgr. Martin Kabrna, Ph.D.

• Komise se v průběhu své činnosti také zajímala o problematiku zemědělství, které v posledních letech 
trápí sucho, které postihlo i zdejší region, ale také o řešení zemědělské politiky po roce 2020. Farmáři 
na Mostecku hlásí kvůli suchu o čtvrtinu nižší výnosy než v loňském roce. Nejkritičtější je ale situace 
v živočišné výrobě, chovatelé se totiž kvůli suchu potýkají s významným nedostatkem krmiva.

• Předseda komise spolupracoval s předsedkyní HSRM ing. Helenou Veverkovou na přípravě podkladů pro 
navýšení programu 15 mld. Navýšení finančních prostředků o 3 mld. Kč vláda ČR rozhodla usnesením 
č. 625/2017 dne 4. září 2017.

• Komise měla v plánu činnosti na rok 2018 uskutečnit exkurzi po stavbách podpořených z programu řešení 
ekologických škod (nově tzv. 18 miliard), zejména v okolí jezera Most, ale v mezičase se rozběhly stavební 
práce, a proto se komise rozhodla předat informace formou prezentace.

• Při Oblastním muzeu v Mostě vznikne expozice Proměny severočeské krajiny, kterou inicioval Ing. Stanislav 
Štýs, DrSc. Rozhodl se prostřednictvím tohoto záměru svůj léta vytvářený archiv materiálů o proměnách 
severočeské krajiny zpřístupnit i dalším generacím odborníků. Na projektu se společně podílejí Oblastní 
muzeum v Mostě, Ústecká univerzita J. E. Purkyně, Ústecký kraj a Okresní hospodářská komora Most.

Komise pro rozvoj lidských zdrojů
Předseda do 9. 1. 2017: Ing. Oldřich Malý
Současná předsedkyně: Drahomíra Miklošová

• Komise pro rozvoj lidských zdrojů je poradním orgánem HSRM. Posuzuje, hodnotí a navrhuje opatření 
v oblasti – sociální vývoj, zaměstnavatelnost a rozvoj školství, vzdělávání na Mostecku.

• Členové komise zastupují města, obce, firmy, odbory a školy.
• Ve sledovaném období se komise zabývala „Strategií sociálního začleňování 2014 – 2020“.
• Komise se zabývá problémy souvisejícími s bydlením v sociálně vyloučených lokalitách a návrhem jejich 

řešení, školstvím a vzděláváním na základních a středních školách, v souvislosti s potřebami na trhu práce, 
profesní uplatnění žáků a studentů.

• Komise je informována o regionálních projektech úřadu práce a o aktivitách podporující vzdělávání 
v žádaných oborech zahrnující spolupráci se zaměstnavateli.

• Komise připravila podkladové materiály pro jednání s veřejnou ochránkyní práv Annou Šabatovou (HSRM 
jednání s Šabatovou 8. 3. 2016).

• Komise řešila kritickou situaci na KoP Litvínov ÚP ČR na oddělení sociálních dávek, apelovali na zrušení 
nekolidujícího zaměstnání, přetahování kvalifikovaných pracovníků při příchodu nových investorů, 
přivýdělek žen při rodičovské dovolené, apel na změny odměn pěstounů.

• Podněty komise znovu zavedení veřejné služby, změna systému sociálních dávek, prosadit opakovaně 
VPP.

• Komise preferuje kvalifikované pracovní síly v segmentu malého a středního podnikání, dotační možnosti 
podpory malých a středních firem Ústeckého kraje související s umístěním sídla jejich podnikání 
do průmyslových zón Ústeckého kraje.

• Komise podporuje vzájemnou spolupráci mezi aktéry OHK MOST odbornou sekcí vzdělávání, HSRM, z. s. 
odbornou komisí pro RLZ a Euroregionem Krušnohoří – školskou komisí. Hlavními tématy spolupráce aktérů 
jsou podpora vzdělávání na základních školách, snahy o propojení vzdělávání na ZŠ a SŠ s potřebami trhu 
práce tj. výuka konkrétních znalostí a dovedností podle požadavků zaměstnavatelů, podpora technického 
a řemeslného vzdělávání aj.

•  Členové komise navrhli témata pro jednání s ministrem MŠMT Ing. Robertem Plagou, Ph.D.
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2014
• NA Sněmu HSRM dne 9. 6. 2014 proběhla volba 13 členů 

Předsednictva a usnesením č. 07/14/S byli zvoleni na období 5 let 
(tj. do 9/2019).

• Usnesením Předsednictva č. 37/14 byli zvoleni předsedkyně 
Ing. Helena Veverková, 1. místopředsedkyně a statutární zástupkyně 
JUDr. Hana Jeníčková a 2. místopředseda Petr Červenka.

• Členové vyslechli prezentaci Ing. Martina Durčáka, člena předsta-
venstva skupiny UNIPETROL, který informoval o stavu a plánech 
na rok 2014 skupiny UNIPETROL. Ředitel pro HSE Ing. Pavel Sláma 
dále přednesl informaci k oblasti bezpečnosti a ochraně životního 
prostředí skupiny UNIPETROL.

• Generální ředitelka a předsedkyně představenstva společnosti 
ČESKÁ RAFINÉRSKÁ, a.s. paní Anna Wydrzyńska informovala 
o současné situaci a plánech společnosti do budoucna. PR ko-
ordinátorka Ing. Věra Koubová představila sociální politiku v České 
rafinérské, Ing. Pavel Fobl, vedoucí oddělení životního prostředí, po-
psal činnost České rafinérské v oblasti ochrany životního prostředí 
a Ing. Jakub Hak, specialista BOZP a PO, informoval o bezpečnosti 
a ochraně zdraví při práci v České rafinérské.

• Předseda správní rady MAS Naděje o.p.s. Ing. Bořek Valvoda 
představil Místní akční skupinu Naděje o.p.s. a informoval o zpra-
covávání Integrované strategie rozvoje území v plánovacím období 
2014 – 2020.

• Tajemník Agrární komory České republiky Ing. Martin Fantyš 
představil materiál „Společná zemědělská politika“ pro roky 
2015 – 2020 zpracovaný Ministerstvem zemědělství ČR a infor-
moval o úpravách registru půdy LPIS, přes který bude probíhat po-
dávání žádostí k dotacím. Ing. Fantyš zmínil také jednotlivé programy 
na podporu zemědělství, které podporují rozvoj venkova prostřednic-
tvím Místních akčních skupin.

• Předseda představenstva a obchodně provozní ředitel akciové 
společnosti CELIO Ing. Jindřich Kauca představil činnost společ-
nosti a informoval o úspěšném projektu „Intenzifikace zpracování 
odpadů upravených k energetickému využití“ z programu MMR 

Jak šel čas: duben 2014 – duben 2019

Kdo jsme

Celkový přehled toho, čím se Hospodářská a sociální rada Mostecka za uvedené roky zabývala, 
je umístěn na webových stránkách HSRM (http://www.hsr-uk.cz/hsr-m/usneseni.html). 

Níže uvádíme pouze výčet některých aktivit.

v rámci kterého společnost vytvoří 6 pracovních míst na hlavní pra-
covní poměr.

• Vedoucí územního odboru Most, KŘP ÚK, plk. Mgr. Jiří Volprecht 
informoval o bezpečnostní situaci v okrese Most v roce 2014.

• Předsedkyně Ing. Helena Veverková informovala o UV č. 952/2013, 
kterým byl jmenován doc. Ing. Jiří Cieńciala, CSc. zmoc-
něncem vlády pro řešení problémů spojených s revitalizací 
Moravskoslezského a Ústeckého kraje.

• Mgr. MUDr. Tomáš Hájek Dr. přednesl informaci k nádražním 
halám vzniklým ve 20. století, jejichž demolicemi nebo odstraňo-
váním vnitřní výzdoby by identita historických českých zemí utrpěla 
významnou újmu.

• Na základě výzvy HSR-ÚK schválilo Předsednictvo tři priority pro 
zapracování do materiálu krajské rady. Mezi schválené priority patří 
naplňování UV 732/2013, problematika související s energetikou, 
lidskými zdroji a zemědělstvím a revitalizací krajiny, příprava 
nového programovacího období EU 2014+.

Ing. Martin Durčák, člen představenstva skupiny UNIPETROL

Tajemník Agrární komory České republiky Ing. Martin Fantyš
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2015
• Předseda Odborné komise pro infrastrukturu a životní prostředí 

Ing. Stanislav Štýs, DrSc. přednesl informaci k souvislostem 
klimatické strategie s těžbou uhlí a rekultivací a předložil svůj 
pohled na dlouhodobé oteplování, příčiny klimatických změn, trendy 
řešení a adaptační opatření, a to i v rámci rekultivací.

• Ing. Jaroslav Kunc, vedoucí oddělení zaměstnanosti KoP ÚL, in-
formoval o nástrojích aktivní politiky zaměstnanosti v Ústeckém 
kraji, realizovaných programech a také nových nástrojích v rámci Aktivní 
politiky zaměstnanosti. Ředitelka KoP Most Mgr. Pavla Zůzová před-
ložila aktuální stav a vývoj nezaměstnanosti na Mostecku s apelem 
na maximální využívání nástrojů APZ. Primátor města Mostu Mgr. Jan 
Paparega informoval o jednání s Mgr. Gabrielem a Mgr. Zůzovou k vyti-
pování vhodných prostor pro přesun referátu vyřizujícího dávky pro osoby 
se zdravotním postižením po dobu rekonstrukce Úřadu práce v Mostě.

• Generální ředitel společnosti AUTODROM MOST, a.s. představil 
komplexní možnosti využití prostor areálu Autodromu a záměry 
společnosti k jejich rozšiřování.

• Ing. Marcela Šafářová, Ph.D., ředitelka Výzkumného ústavu pro 
hnědé uhlí a.s., představila „Studii dopadů ukončení těžby lomu 
ČSA“, kterou si HSRM nechala zpracovat. Studie hodnotí současnou 
situaci regionu a soustředí se na sociální dopady související s ná-
růstem počtu nezaměstnaných a mírou nezaměstnanosti, která by 
se v okrese Most, v důsledku ukončení těžby uhlí, zvýšila. Dále pou-
kazuje na ekonomické dopady spojené se ztrátou příjmů do státního 
a veřejných rozpočtů.

• Ředitel odboru ochrany ovzduší Ministerstva životního prostředí 
Bc. Kurt Dědič informoval o kvalitě ovzduší v Ústeckém kraji, 

• Předseda SOO CCG pan Jaromír Franta předložil tiskovou zprávu 
k výrokům ministra životního prostředí Mgr. Richarda Brabce 
ve vztahu k pokračování těžby za limity v lokalitě ČSA.

• Ředitelka KoP Most ÚP ČR Mgr. Pavla Zůzová informovala o stavu 
nezaměstnanosti na Mostecku, o probíhajících projektech a orga-
nizačních změnách ÚP ČR kontaktního pracoviště krajské pobočky 
v Ústí nad Labem – Most.

• Vedoucí oddělení zaměstnanosti Krajské pobočky ÚP ČR Ústí 
nad Labem Ing. Jaroslav Kunc představil projekt „Komplexní 
program podpory mladých lidí na trhu práce v Ústeckém kraji“ 
a informoval o připravovaném programu pro mladé do 29 let v regionu 
NUTS 2 Severozápad s celkovou výší podpory 800 mil. Kč.

• Tajemnice HSR-ÚK Gabriela Nekolová informovala o vyhodno-
cení programu „Podpora rozvoje pracovních příležitostí na území 
Ústeckého a Moravskoslezského kraje“, který byl vyhlášen 
Ministerstvem pro místní rozvoj. V Ústeckém kraji, pro který bylo vy-
členěno 100 milionů Kč, bylo v rámci dotačního titulu 1 a 2 schváleno 
75 akcí v celkové výši 98 milionů korun, mělo by vzniknout 245 nových 
pracovních míst.

• HSRM oslovila před říjnovými volbami do zastupitelstev obcí vo-
lební strany kandidující v Mostě a Litvínově a požádala je o zod-
povězení šesti otázek. Ze 14 kandidujících stran v Mostě odpovědělo 
5 stran, v Litvínově pak z 12 oslovených volebních stran odpověděly 
čtyři. Otázky společně s odpověďmi byly umístěny na webu HSRM.

• HSRM schválila záměr na zpracování studie „Sociálně ekono-
mické dopady ukončení těžby na lomu ČSA.“ Zpracovatelem 
studie je Výzkumný ústav pro hnědé uhlí a.s.

• Regionální zástupkyně zmocněnce vlády pro MSK a ÚK Gabriela 
Nekolová předložila zprávu o činnosti zmocněnce vlády pro 
Moravskoslezský a Ústecký kraj za I. pololetí roku 2014.

• Předseda OHK Most Ing. Rudolf Jung představil VI. ročník odborné 
konference Česko-Saské cesty 2014, který se uskutečnil 16. 10. 
v Ústí nad Labem. Diskutována byla témata železniční, vodní i silniční 
dopravy. Na podporu této akce schválilo Předsednictvo usnesením 
68/14 uvolnění finančního příspěvku ve výši 10 000 Kč.

• Předseda OHK Most Ing. Rudolf Jung informoval o výstupech od-
borné konference Energetika Most 2014, která proběhla 24. 9. 
v Mostě. Hlavním tématem konference bylo aktuální znění Státní ener-
getické koncepce a Státní surovinové politiky ČR, strategický význam 
domácích surovin a vývoj těžby hnědého uhlí, jeho ceny a dodávky 
pro energetiku a teplárenské společnosti.

• Předseda SOO CCG Jaromír Franta informoval o finalizaci Státní 
energetické koncepce, o připravovaných jednáních Rady vlády pro 
energetickou a surovinovou strategii a Rady hospodářské a sociální 
dohody ČR.

• Ing. Rudolf Jung, předseda OHK Most, informoval o průběhu 4. roč-
níku konference „Energetické fórum Ústeckého kraje“, který 
se uskutečnil 6. 11. v Ústí nad Labem. Generálním partnerem tohoto 
ročníku byla společnost UNIPETROL, hlavním partnerem pak společ-
nost Česká rafinérská, a.s. Konference se zaměřila na témata týkající 
se budoucnosti evropské energetické politiky, problematiky poplatků 
za obnovitelné zdroje energie, distribuci pohonných hmot ve specifi-
kách tuzemského trhu a otázky dalšího rozvoje Ústeckého kraje.

• Při zasedání HSR-ÚK v Lounech byla vystavena expozice 8 dvojic 
fotografií s rekultivační tématikou, jejichž autorem je Ing. Stanislav 
Štýs, DrSc. Fotografie pro potřeby výstavy byly v měsíci květnu a červnu 
dále zapůjčeny Detašovanému pracovišti HGF Most, VŠB – TU Ostrava. 
Od poloviny listopadu až do konce roku 2014 probíhá v prostorách 
VŠFS středisko Most výstava s názvem „Proměny města Mostu“ dopl-
něná o dalších více jak 20 fotografií od Ing. Stanislava Štýse.

Ing. Marcela Šafářová Ph.D, ředitelka VÚHU
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o jeho stavu a vývojových trendech s vytipováním největších zdrojů 
znečišťování.

• Tajemník Agrární komory České republiky Ing. Martin Fantyš 
přednesl informaci k programovému dokumentu Program roz-
voje venkova ČR na období 2014 – 2020 a informoval o jednotlivých 
výzvách, jejich alokovaných investicích a konkrétně zmínil programy 
Chráněné oblasti, Spolupráce nebo Leader.

• Vedoucí odboru cizinecké policie Krajského ředitelství policie 
Ústeckého kraje plk. Ing. Bc. Pavel Češka seznámil členy HSRM 
s problematikou uprchlíků v Ústeckém kraji. Následně informoval 
Petr Červenka o reakci Ministerstva vnitra, které neplánuje otevřít 
v našem regionu žádné přijímací, pobytové nebo integrační azylové 
středisko ani zařízení pro zajištění cizinců.

• Současnou situaci společnosti Unipetrol a její další plány předsta-
vil člen představenstva společnosti UNIPETROL, a.s. Ing. Martin 
Durčák. Informoval o mimořádné situaci v Záluží na etylénové 
jednotce a o dalších klíčových událostech v roce 2015.

• Předsednictvo na lednovém zasedání definovalo priority HSRM 
pro vládního zmocněnce na 1. čtvrtletí 2015. Stanovené priority 
jsou průběžně plněny, v dubnu proběhla jednání k prioritám v oblasti 
dopravy za účasti zástupce Ministerstva dopravy, následně pak sa-
mostatné jednání k urychlenému dobudování a rozšíření na čtyř-
pruh silnice I/27 v úseku Most – Litvínov. K této problematice 
byl požádán ministr dopravy o návštěvu Ústeckého kraje. K prioritě 
zpracování strategie obnovy porostů Krušných hor proběhla jed-
nání s Ministerstvem životního prostředí, které bude zadavatelem 
zpracování studie. Požadavek HSRM na vytvoření odborného porad-
ního sboru vládního zmocněnce byl ze strany HSR-ÚK označen jako 
neopodstatněný, vládní zmocněnec se zasedáních Předsednictva 
HSR-ÚK bude účastnit pravidelně.

• Předseda SOO CCG Jaromír Franta informoval o projednávání 
Aktualizované Státní energetické koncepci a Surovinové politice. 
Předsedovi vlády byl za HSRM odeslán dopis s požadavkem zodpo-
vědného rozhodnutí kabinetu týkajícího se energetiky a těžebního 
průmyslu.

• Zástupci HSRM informovali o setkání s prezidentem ČR při jeho 
návštěvě Ústeckého kraje ve dnech 2. – 4. 2. 2015, o setkání 
s ministrem průmyslu a obchodu, o závěrech ze schůzky z jed-
nání s předsedou vlády a o návštěvě prezidenta Hospodářské 
komory ČR v Mostě.

• Předsedkyně Ing. Helena Veverková seznámila členy s výstupy 
z jednání mezirezortní komise k řešení ekologických škod vznik-
lých před privatizací hnědouhelných těžebních společností v ULK 
a KVK a primátor města Mostu Mgr. Jan Paparega doplnil informaci 
k pokračování vyhodnocování zakázky „Obnovení silnice Most – 
Mariánské Radčice“ realizované z 15 mld. Kč.

• Mgr. Tomáš Hájek představil publikaci Těžební unie s názvem 
„Zelený Most 2012“, která zahrnuje popis tří nejlepších revitali-
začních projektů v ČR za rok 2012.

• Generální ředitel Severní energetické a.s. Ing. Petr Kolman in-
formoval o návštěvě Mostecka ze strany ministra průmyslu a ob-
chodu. Pan ministr byl seznámen se základními principy vyrovnání 
s občany a firmami v Horním Jiřetíně, se stavem zásob hnědého uhlí 
na lokalitě lomu ČSA a jeho přínosem do teplárenství s výhledem 
do roku 2050 a byly mu předloženy podklady na pokračování či pří-
padné nepokračování těžby.

• Předsedkyně Ing. Helena Veverková informovala o výstupech 
z pracovního jednání k důsledkům privatizace bytového fondu, 
jehož svolání iniciovala starostka obce Obrnice Drahomíra Miklošová. 
Města a obce, které jsou členy HSRM byly osloveny dopisem s žá-
dostí o provedení analýzy stavu zchátralých, neobydlených domů 
a objektů, které se na jejich území nacházejí a o vyčíslení nákladů 
nutných pro jejich demolici. Provedená analýza oslovených členů 
překročila částku 71 mil. Kč, stejné šetření provedl také Ústecký kraj 

a výsledná analýza byla předána předsedovi vlády při červencovém 
jednání v Ústeckém kraji. Program na demolice vysídlených budov 
v sociálně vyloučených lokalitách byl spuštěn v lednu 2016 se zamě-
řením na podporu demolic budov v obcích se sociálně vyloučenou 
lokalitou. V letech 2016 – 2018 bude v rámci dotací každý rok uvol-
něno 100 milionů korun.

• Členové HSRM byli seznámeni s textem výzvy vládě ČR „Mostecko: 
Nenecháme se odpískat“ a byli požádáni o její podporu a propa-
gaci. Výzva společně s dopisem adresovaným předsedovi vlády byla 
předána, prostřednictvím vládního zmocněnce, při příležitosti výjezd-
ního zasedání v Ústeckém kraji dne 19. 10. 2015. K 30. 11. 2015 
podpořilo výzvu 3749 signatářů.

• Předseda OHK Most Ing. Rudolf Jung informoval o zasedání sněmu 
Hospodářské komory ČR, na kterém byl předložen materiál „Deset 
kroků na cestě k prosperitě“.

• Předseda SOO CCG Jaromír Franta se vyjádřil k návštěvě minis-
tra financí, který společně s ministrem životního prostředí přijel 
na Mostecko na pozvání odborů a navštívili lom ČSA, lom Bílina 
a Elektrárnu Ledvice.

• Energetické fórum Ústeckého kraje 2015, jehož pátý ročník 
byl zaměřen na vazbu mezi energetikou a životním prostředím. 
Konferenci pořádal Ústecký kraj ve spolupráci s OHK Most a HSRM.

• Konferenci „Stav a vývoj kvality ovzduší Ústeckého kraje“, kterou 
pořádal VÚHU a.s. a ECM pro Krušnohoří. Cílem konference bylo 
připomenout stav ovzduší před rokem 1990 a seznámit s vývojem 
kvality ovzduší po tomto roce.

Bc. Kurt Dědič, ředitel odboru ochrany ovzduší MŽP
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2016
• Vedoucí Oddělení organizací a koncepcí odboru SMT KÚ ÚK 

Mgr. Roman Kovář představil stanovisko Ústeckého kraje k in-
kluzívnímu vzdělávání. Zastupitelstvo Ústeckého kraje po projednání 
nesouhlasí se záměrem Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, 
zrušit přílohu upravující vzdělávání žáků s lehkým mentálním posti-
žením Rámcového vzdělávacího programu pro základní vzdělávání. 
Podporuje zachování základních škol praktických, jako typ speciál-
ních škol určených zejména pro vzdělávání žáků s lehkým mentálním 
postižením. Primátor města Mostu podpořil stanovisko Ústeckého 
kraje. Město také vyjádřilo obavu o dostatečném počtu vzdělaných 
a proškolených pedagogických a poradenských pracovníků a také 
k dostatku finančních prostředků v počátku zavádění inkluzívního 
vzdělávání, ale i v následujících letech.

• Ředitelka kontaktního pracoviště Most ÚP ČR Mgr. Pavla Zůzová 
informovala o aktuálním stavu nezaměstnaných osob na Mostecku, 
o nejčastěji využívaných nástrojích aktivní politiky zaměstnanosti, 
které jsou KoP Most poskytovány a o projektech z ESF.

• Bc. Eva Maříková, ředitelka Destinační agentury Krušné hory o.p.s. 
prezentovala činnost a plánované aktivity destinační agentury.

• Předseda Správní rady MAS Naděje o.p.s. Bc. Petr Pillár předsta-
vil Strategii komunitně vedeného místního rozvoje Místní akční 
skupiny Naděje o.p.s. pro období 2014 – 2020.

• Projektová manažerka Odboru rozvoje a dotací města Mostu 
Ing. Veronika Loucká seznámila členy s aktualizací Strategického 
plánu rozvoje města Mostu do roku 2020. Strategický plán vymezuje 
základní rozvojové priority města ve všech aspektech udržitelného roz-
voje, ve složce ekonomické, sociální i environmentální. Slouží ke kom-
petentnímu rozhodování města, ke koordinaci a vzájemné provázanosti 
projektů, k efektivnímu a hospodárnému investování města, k čerpání 
dotací pro rozvoj města a k poskytování informací o prioritách rozvoje 
všem, kteří ve městě působí. Strategický plán je rozdělen do pěti pilířů 
(rozvojová témata, která jsou klíčová pro dlouhodobě udržitelný rozvoj 
města). V rámci jednotlivých oblastí pak bylo vytvořeno 20 vzájemně 
doplňujících a prolínajících se cílů. Zastupitelstvo města Mostu vzalo 
na vědomí obsah dokumentu na svém zářijovém zasedání.

• Zástupci Magistrátu města Mostu představili zpracovávaný 
Plán udržitelné městské mobility měst Mostu a Litvínova. Jedná 
se o strategický dokument řešící komplexní dopravu ve městě. Cílem 
materiálu je především vytvoření podmínek pro uspokojování potřeb 
mobility lidí i podniků ve městě a jeho okolí a přispění ke zlepšení kva-
lity života. Dále účinně řešit problémy související s dopravou ve městě 
(zkvalitnění městské dopravy, lepší dostupnost, zvýšení bezpečnosti 
a podpora udržitelné a ekologické formy dopravy). Materiál je členěn 
do dvou částí, na analytickou a návrhovou část. Návrhová část bude 
obsahovat nosný program zacílený na všechny oblasti týkající se do-
pravy (parkovací místa, logistická distribuční centra, optimalizace 
uzlových bodů aj.), jejich provázanost a vzájemnou koordinaci. Pro 
přípravu plánu udržitelné mobility byly zřízeny čtyři pracovní skupiny. 
Do konce roku 2017 se předpokládá zpracování dokumentu. Plán 
udržitelné městské mobility představuje příležitost pro nastavení dlou-
hodobé vize fungování dopravy ve městech. Členům byla představena 
také pocitová mapa, která slouží k zaznačení konkrétních podnětů 
k řešení dopravy na Mostecku z hlediska bezpečnosti, technického 
stavu komunikace, problémových míst v dopravě a další. Členové byli 
požádáni o zaslání podnětů k řešení dopravy na Mostecku. Podněty 
byly dopisem zaslány primátoru města s žádostí o jejich zapracování 
do zmiňovaného materiálu.

• Tajemník Magistrátu města Mostu Ing. Jiří Mysík okomento-
val důvody rozdílných údajů v počtu obyvatel, které evidují 
Český statistický úřad a Centrální evidence obyvatel vedená 
Ministerstvem vnitra ČR. K problému s rozdílem počtu obyvatel 
v rámci rozpočtového určení daní pro obce se primátor Mgr. Jan 
Paparega obrátil přímo na Ministerstvo financí. Vyjádření ministerstva 
bylo součástí podkladových materiálů březnového zasedání.

• Primátor města Mostu informoval o lednovém jednání s premié-
rem Sobotkou ve věci dořešení projektů v rámci řešení ekologic-
kých škod vztahujících se k jezeru Most a Milada, souvisejících 
komunikací a inženýrských sítí. Dalším bodem jednání pak byla žádost 
k navýšení 15 mld. Kč o částku 3,5 mld. Kč, což představuje odvod 
DPH.

Drahomíra Miklošová, starostka obce Obrnice
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• Předsedkyně Ing. Helena Veverková informovala o výjezdním 
zasedání mezirezortní komise k řešení ekologických škod vzniklých 
před privatizací hnědouhelných těžebních společností v Ústeckém 
a Karlovarském kraji a o provedené aktualizaci projektů v rámci 
Koncepce řešení ekologických škod ve vztahu k jejich připra-
venosti a s předpokladem potřeb finančních prostředků.

• Předsednictvo HSRM schválilo do materiálu „Priority HSR-ÚK pro 
rok 2016 (2017)“ priority HSRM, týkající se dopravní infrastruk-
tury, konkurenceschopnosti průmyslu a podnikatelských služeb, 
rozvoje lidských zdrojů pro potřeby trhu práce, rekultivace a 
revitalizace území.

• Zástupkyně zmocněnce vlády pro ÚK a KVK Gabriela Nekolová 
informovala o připravovaných vládních programech (Demolice 
budov v sociálně vyloučených lokalitách a Program podpory 
Regenerace a podnikatelského využití brownfieldů) a o dokon-
čené studii o stavu lesních porostů v Krušných horách, kterou 
zpracovalo Ministerstvo zemědělství. Dále o přípravě Strategie hospo-
dářské restrukturalizace a ustanovení odborné platformy „Voda“, která 
bude řešit problémy dotýkající se povodní, sucha, zaplavování a využití 
potenciálu vody.

• Předsednictvo HSRM podpořilo nesouhlasné stanovisko HSR-ÚK 
k přesunu Českého báňského úřadu do Ostravy.

• Na pozvání HSRM a z podnětu starostky obce Obrnice přijela 
v březnu do Mostu ombudsmanka Anna Šabatová. V rámci ranního 
jednání byla řešena například témata: příspěvek na bydlení, proble-
matika hygienických norem a předpisů, vymahatelnost práva (rušení 
nočního klidu, soužití obyvatel), vyhláška zakazující sezení na staveb-
ních prvcích apod. Poté se paní Šabatová přesunula do Obrnic, kde jí 
byly ukázány domy ve třech fázích devastace v případě, že se družstvo 
potýká s dluhy. Následně proběhla v Obrnicích veřejná debata.

• Ministryně školství byla, ve spolupráci s OHK Most, opětovně 
oslovena dopisem a pozvána k diskusi s představiteli škol, 
vzdělávacích institucí a zaměstnavatelů k tématům týkajících se kon-
cepcí vzdělávacích systémů, úrovně a rozvoji technického vzdělá-
vání a praktického zavádění inkluzívního vzdělávání do běžných škol. 
Ministryně pozvání, z důvodu pracovního vytížení, odmítla. Následně 
byla pozvána na listopadový regionální veletrh středního vzdělávání 

„SOKRATES“. Veletrhu se za MŠMT zúčastnil ředitel Odboru středního 
a vyššího odborného vzdělávání a institucionální výchovy Petr Bannert.

• Tradičně se konalo „Energetické fórum Ústeckého kraje 2016“ – 
na téma: Energetika v ÚK v celostátním kontextu.

• Místopředseda Petr Červenka okomentoval odpověď vedoucí 
odboru školství, mládeže a tělovýchovy Krajského úřadu 
Ústeckého kraje Ing. Dagmar Waicové k dotazu Svazku obcí v regi-
onu Krušných hor v otázce financování asistentů pedagoga. Svazek 
obcí ve svém dopise vyjádřil obavu, aby v rámci připravovaného 

inkluzívního vzdělávání nebyly hrazeny platy asistentů z nenároko-
vých složek učitelů.

• Místopředseda Petr Červenka okomentoval průběh a závěry vý-
jezdního zasedání rozpočtového výboru Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR, který na pozvání HSRM jednal na Mostecku 
v termínu od 1. – 3. 11. 2016. V rámci samostatného jednání roz-
počtového výboru diskutovali poslanci se starosty obcí Mostecka 
k problematice rozpočtového určení daní. Rozpočtový výbor se zabý-
val také problematikou naplňování usnesení vlády č. 50/2002 týkají-
cího se „Programu řešení ekologických škod vzniklých před privatizací 
hnědouhelných těžebních společností v Ústeckém a Karlovarské kraji“ 
a přijal k tomuto, na základě podnětu předsedkyně ing. Veverkové, 
usnesení č. 547/2016. 

Mgr. Roman Kovář, vedoucí Oddělení organizací a koncepcí odboru 
SMT KÚ ÚK 

2017
• „Zaměstnanost, sociální oblast, zdravotnictví“ Náměstkyně mini-

stra pro lidská práva, rovné příležitosti a legislativu a ředitelka Sekce 
pro lidská práva Mgr. Martina Štěpánková představila materiál k plánu 
plnění usnesení vlády č. 669 a č. 670 z 27. 7. 2016, kterými vláda 
ČR uložila jednotlivým ministerstvům předložit konkrétní návrhy spl-
nění úkolů k problémům spojených s bydlením sociálně vyloučených 
a návrhům jejich řešení a identifikaci problémů v oblasti bydlení.

• Vývoj stavu zaměstnanosti na Mostecku za rok 2016 a před-
stavení realizovaných regionálních individuálních projektů KrP 
ÚL. Mgr. Pavla Zůzová informovala o kritériích pro přiznání příspěvku 
v rámci aktivní politiky zaměstnanosti k veřejně prospěšným pracím 
a dále pak představila jednotlivé nástroje aktivní politiky vztahující 
se k veřejné službě.

• Vedoucí Územního odboru Most, Krajského ředitelství poli-
cie ÚK plk. Mgr. Jiří Volprecht seznámil členy s bezpečnostní 
situací na území okresu Most za rok 2016. V úvodu se zaměřil 
na druhy kriminality páchané na území Mostecka a objasněnost 
trestné činnosti.

• Ředitelka Destinační agentury Krušné hory o.p.s. Bc Eva 
Maříková informovala o aktivitách společnosti v roce 2016.

• Ředitel Podkrušnohorského technického muzea, o.p.s. pan 
Zbyněk Jakš informoval o činnosti muzea. Celoročně probíhá 
údržba areálu a expozic.

• Předseda Správní rady MAS Naděje o.p.s., Bc. Petr Pillár infor-
moval Předsednictvo HSRM o průběhu procesu schvalování 

„Strategie komunitně vedeného místního rozvoje na období 
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2017 – 2020“ HSRM finančně podpořila v rámci Výzev HSRM zpra-
cování tohoto dokumentu.

• Ing. Jakub Šimůnek, MBA jednatel a ředitel společnosti poskytl 
členům HSRM informace o rozvojových aktivitách společnosti 
HIPODROM MOST a.s.

• Předsedkyně ing. Veverková informovala o odpovědi ředitele 
Státního fondu dopravní infrastruktury ing. Hořelici na dopis 
HSRM k možnosti financování místních obecních komunikací 
z rozpočtu SFDI.

• Předsedkyně ing. Veverková informovala o odpovědi náměstka 
dopravy k dopisu HSRM ve věci řešení dopravní situace v obci 
Havraň.

• Zástupce Českojiřetínského spolku – spolek pro oživení 
Krušnohoří pan Setvák informoval o mimořádné události 
na Moldavské dráze, kde došlo k sesuvu svahu, který následně 
zapříčinil posun geometrie traťové koleje nad povolenou toleranci 
a způsobil tak zastavení železničního provozu. Ing. Jindřich Kušnír, 
ředitel Odboru drážní a vodní dopravy podporuje rychlé řešení i při-
jetí odpovídajících opatření tohoto havarijního stavu, ale upozorňuje 
na nutnost zpracování potřebné dokumentace.

• Předseda OHK Most ing. Jung představil 1. ročník Regionálního 
veletrhu pracovních příležitostí, který se konal 7. února 2017 ve 
spolupráci s ÚP ČR, Kontaktní pracoviště Mostě.

• Na jednání Předsednictva HSRM 10. 4. 2017 – Tajemnice infor-
movala, že na základě požadavku pí Miklošové byl odeslán dopis 
předsedovi Senátu s poděkováním za podání ústavní stížnosti 
na zákon o rozpočtové odpovědnosti. Dopis byl předán na vě-
domí také HSR-ÚK.

• Ředitel Autodromu Most ing. Volovecký informoval o aktuální 
situaci na autodromu, i ve vztahu k vedení města Mostu.

• Předsedkyně ing. Helena Veverková, informovala o setkání s mi-
nistryní pro místní rozvoj ing. Karlou Šlechtovou při její návštěvě 
v Ústeckém kraji. Společná diskuse byla na téma dotace, restruktu-
ralizace, územní plánování, strategické stavby, územní studie krajiny.

• Předsednictvo HSRM vyjádřilo souhlas s oslovením lídrů jed-
notlivých politických stran a hnutí kandidujících ve volbách  

do Poslanecké sněmovny ČR v říjnu 2017 za Ústecký kraj. 
Předsedkyně HSRM oslovila dopisem 24 stran (hnutí) kandidujících 
za Ústecký kraj

• 7. ročník Konference „Energetické fórum Ústeckého kraje 2017“. 
Konference byla zaměřena na problematiku energetiky jako part-
nera pro život a byla členěna do dvou bloků, a to na „Energetika 
a očekávaný vývoj“ a „Přínosy energetiky pro další rozvoj 
Ústeckého kraje“.

• Informace z regionálního veletrhu středního vzdělávání 
SOKRATES 1, veletrh středního vzdělávání

• Prezentace vysokých škol a vyšších odborných škol SOKRATES 
2, ze dne 21. 11. 2017

• Informace k semináři „Obecné nařízení o ochraně osobních 
údajů GDPR“ – implementace GDPR v organizacích

• Pozvání na Bezpečnostní fórum Ústeckého kraje 28. listopadu 
2017 – prezentace složek integrovaného záchranného systému a vý-
znamných partnerů.

Mgr. Martina Štěpánková, náměstkyně ministra pro lidská práva, rovné příležitosti a legislativu a ředitelka Sekce pro lidská práva 

Ing. Rudolf Jung, předseda Okresní hospodářské komory Most a starosta 
města Meziboří Petr Červenka
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2018
• Ing. Jiří Mann, MBA, přednesl prezentaci „Obecné nařízení 

o ochraně osobních údajů GDPR“ – Nařízení Evropského parla-
mentu a Rady (EU) č. 2016/679 o ochraně fyzických osob v souvis-
losti se zpracováním osobních údajů a o volném pohybu těchto údajů 
a o zrušení směrnice 95/46/ES.

• „Vývoj stavu zaměstnanosti na Mostecku za rok 2017 a předsta-
vení realizovaných regionálních individuálních projektů KrPÚL“. 
Ředitelka kontaktního pracoviště Most ÚP ČR Mgr. Veronika Kubalová 
představila přítomným vedoucí oddělení zprostředkování KoP Most, 
ÚP ČR Ing. Lucii Lachmanovou, která úvodem konstatovala, že v roce 
2017 zaznamenal Úřad práce ČR KoP Most oproti roku 2016 pozitivní 
vývoj zaměstnanosti z důvodu zaměstnávání uchazečů o zaměstnání 
na dotovaná místa. Dále informovala přítomné o aktuálním stavu ne-
zaměstnaných osob na Mostecku k 31. 12. 2017.

• „Podpora projektů vedoucích k rozvoji regionu“ – Martin Bareš – 
představil smysl založení společnosti OFFROAD SAFARI, která se zabývá 
poznávací turistikou v Ústeckém kraji, především v Krušných horách. 
Cílem pořádání poznávacích výletů je vytvořit kladný vztah ke krajině.

• „Vývoj bezpečnostní situace v okrese Most za rok 2017“ – 
plk. Mgr. Jiří Volprecht, vedoucí odboru, Krajské ředitelství policie 
Ústeckého kraje, územní odbor Most seznámil členy s bezpečnostní si-
tuací na území okresu Most za rok 2017. Pozastavil se nad problematikou 
narůstající kriminality nezletilých a mladistvých. V návaznosti na tuto infor-
maci byla dopisem oslovena města Most a Litvínov, s žádostí o vyjádření, 
jak se s touto problematikou potýkají, odpověď byla předána HSR-ÚK, 
která se touto problematikou bude zabývat na úrovni krajské vlády.

• „Hornická stezka Krušných Hor“ – vedoucí Informačního turis-
tického centra Destinační agentury Krušné hory, o.p.s. Petra 
Petrlíková seznámila členy s aktivitami Destinační agentury Krušné 
hory pro rok 2018. Hlavní aktivitou tohoto roku je projekt „Hornická 
stezka Krušných hor“ podpořený fondem malých projektů. Součástí 
projektu jsou tištěné turistické brožury vydané v českém a německém 

jazyce. Projekt popisuje místa v Krušných horách, která jsou spojena 
s hornictvím nebo rudným dolováním, vznik jezer a rekultivací.

• Zemědělství: „Problematika sucha na Mostecku a Teplicku 
v roce 2018 a řešení zemědělské politiky po roce 2020.“ 
Ludmila Holadová, ředitelka OAK Most a tajemník prezidenta 
AK ČR Ing. Jan Doležal představili členům HSRM problematiku 
v zemědělství. (Předsednictvo navrhlo vyvolat jednání k podpoře 
zemědělcům a dále zařadit opatření do vládního programu RE:START, 
AP3 pilíř F podpora zemědělcům).

• Doprava: Ing. Bc. Jiří Nedvěd představil „Současný stav dopravní 
infrastruktury regionu“ – Předsednictvo HSRM se vyjádřilo k pro-
blematice zkapacitnění silnice I/27 Most – Litvínov a trvá na I. variantě: 
4 pruh s mimoúrovňovými křižovatkami, schváleno Usnesením HSRM 
č. 35/15 ze dne 11. 5. 2015 a na Usnesení Bezpečnostní rady státu 
č. 16 ze dne 17. 2. 2016.

Petra Petrlíková, Destinační agentura Krušné hory o. p. s.

Ing. Stanislav Štýs a Ing. Bořek Valvoda
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2019
• Členové HSRM byli seznámeni s přehledem dokončených a roz-

pracovaných staveb na Mostecku financovaných z programu 
18 miliard Kč. Mgr. Martin Kabrna, Ph.D., předseda Komise pro 
infrastrukturu a životní prostředí seznámil přítomné s přehledem do-
končených a rozpracovaných staveb na Mostecku financovaných 
z programu 18 miliard Kč.

• Předsednictvo schválilo navržené priority HSRM do materiálů 
Priority HSR-ÚK pro rok 2019.

 Zaměstnatelnost, sociální oblast, zdravotnictví: Vytvářet podmínky 
pro studium, následné zaměstnávání a získávání praxe technicky vzdě-
laných a nadaných absolventů středních i vysokých škol v regionu, 
včetně motivačních pobídek pro absolventy vysokých škol pro jejich 
návrat do regionu.

 Doprava: Urychlit dokončení I/13 v úseku Most – Komořany. 
Zkapacitnit silnici I/27 v úseku Most – Litvínov na čtyřpruh. 
Podporovat financování oprav a rekonstrukcí komunikací III. a IV. třídy.

 Energetika a konkurenceschopnost průmyslu a podnikatel-
ských služeb: V rámci AP č. 3 projektu RE:START realizovat projekt 
energetického využití komunálních odpadů. Podpořit sítě centrálního 
zásobování teplem. Průběžně naplňovat AP1, AP2 a zpracovat AP3 
vládního programu RE:START.

 Bezpečnost: Spolupracovat s klíčovými podniky v regionu v oblasti 
bezpečnosti při průmyslových činnostech.

 Životní prostředí: Řešit životní prostředí v regionu (prašnost, emise, 
odpady, informovanost obyvatelstva, řešení krizových situací při in-
verzích aj.). Podporovat realizaci opatření k zadržování vody v krajině, 
obnovování její přirozené funkce a ke zvyšování její diverzity, zejména 
na rekultivovaných plochách.

 Podpora rozvoje cestovního ruchu v regionu: Podpořit v rámci AP3 
projektu RE:START vytvoření zdrojů na obnovu technických kulturních 
památek.

Jak šel čas: duben 2014 – duben 2019

Kdo jsme

• Představení společnosti CHEMINVEST s.r.o. – Ing. Vladimír 
Zemánek jednatel společnosti představil komplexní činnost a záměry 
společnosti.

• Úspěšná implementace „Strategie komunitně vedeného míst-
ního rozvoje MAS Naděje o.p.s. v roce 2018.“ Bc. Petr Pillár in-
formoval o vyhlášených výzvách v roce 2017 a 2018 včetně popisu 
alokovaných finančních prostředků. Představil projekty, které MAS 
Naděje o.p.s. doporučila k financování.

• HSRM se zajímala o problematiku přerušení provozu na Moldavské 
dráze. Průběžně se informovala o stavu, očekávaném průběhu a ter-
mínu ukončení prací na trati Most – Moldava. Provoz Moldavské dráhy 
byl opět zahájen (listopad 2018).

• Bylo uzavřeno Memorandum o partnerství a spolupráci při pod-
poře a rozvoji Podkrušnohorského technického muzea, o.p.s. 
v Kopistech u Mostu.

• Členové HSRM byli informováni o vydání TEMA SPECIÁL „Hnědé uhlí“
• HSRM byla informována o přípravě 4. Ročníku Podnikatelského 

fóra Ústeckého kraje.
• HSRM odeslala podporu stanoviska obcí k záměru stavby ropo-

vodu přes obce v Krušných horách (Stanovisko obcí podpořené 
HSRM bylo odesláno k rukám hejtmana Ústeckého kraje Oldřichu 
Bubeníčkovi a v kopii příslušnému odboru Krajského úřadu Ústeckého 
kraje ve věci záměru stavby ropovodu. Členové HSRM byli informováni 
o odpovědi hejtmana Ústeckého kraje Oldřicha Bubeníčka).

• Předsednictvo HSRM schválilo jmenování nových členů Správní 
rady Podkrušnohorského technického muzea, o.p.s. (Jmenování 
Ing. Antonína Kotrbatého za město Litvínov a Ing. Luboše Trojny 
za HSR-ÚK).

• HSRM byl představen projekt Centrum výzkumu krajiny – stu-
dium a mapování proměn krajiny celého Ústeckého kraje (pod-
porovaný Ústeckým krajem).

• Zástupci HSRM jednali s Mgr. Kamilou Bláhovou, starostkou 
města Litvínov, ve věci záměru stavby ropovodu (nadále tento 
úkol je ve sledování).

• HSRM zadala svému členovi Ing. Petru Hegerovi TISKÁRNA K&B, 
s.r.o. Most, vydat Sborník „20. let HSRM“.

• Členové HSRM byli seznámeni s rozpočtem Státního fondu do-
pravní infrastruktury na rok 2019 a se střednědobým výhledem 
na roky 2020 a 2021.

• Informace z regionálního veletrhu středního vzdělávání 
SOKRATES 1.

• Výstupy z 8. ročníku konference „Energetické fórum Ústeckého 
kraje 2018“, která se konala 11. 10. 2018.

• Regionální veletrh pracovních příležitostí 2018.
• Dr. Hájek informoval členy HSRM o své účasti na 5th International 

Landscape Archaelogy Conference (5. mezinárodní konference 
k archeologii krajiny), která se konala 17. – 20. září 2018 ve Velké 
Británii ve městech Newcastle a Durham.

Ing. Andrea Langhammerová, regionální konzultant Ústeckého kraje 
programu RE:START



1720

Kdo jsme

• Předsednictvo HSRM odsouhlasilo, že bude pravidelně informovat 
o své činnosti v časopisu Téma vydávaném Okresní hospodářskou 
komorou Most.

• Ing. Rudolf Jung informoval o přípravě Chemického fóra 
Ústeckého kraje 2019 – 19. 3. 2019 Ústí na téma: „Chemie – lidé 

– budoucnost.“
• Vývoj stavu zaměstnanosti na Mostecku za rok 2018 a předsta-

vení realizovaných regionálních individuálních projektů. Zástupci 
úřadu práce informovali členy HSRM o aktuálním stavu nezaměstna-
ných osob na Mostecku k 31. 12. 2018.

• Členové HSRM se seznámili s informacemi k vyhlášeným výzvám 
MAS Naděje o.p.s. Bc. Petr Pillár informoval přítomné o výzvách MAS 
Naděje o.p.s., které jsou aktuálně vyhlašovány.

• Členové HSRM byli seznámeni s informacemi a výstupy ze spo-
lečného výjezdního zasedání výboru pro sociální politiku a vý-
boru pro zdravotnictví PS PČR. Poslankyně Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR, Ing. Hana Aulická Jírovcová, informovala přítomné 
členy o průběhu a výsledcích společného jednání výboru pro sociální 
politiku a výboru pro zdravotnictví PS PČR, které se konalo 21. 2. 
2019 v Mostě.

• Předsednictvo jmenovalo zástupce HSRM do Správní rady 
Destinační agentury Krušné hory, o.p.s. Ing. Vlastimil Vozka sezná-
mil přítomné se změnou zakládací smlouvy DAKH o.p.s. a na základě 
této změny doporučil Předsednictvu jmenovat zástupce za HSRM 
Ing. Helenu Veverkovou, do Správní rady Destinační agentury Krušné 
hory, o.p.s.

• Informace z jednání Sněmu a Předsednictva HSR-ÚK ze dne 
21. 2. 2019 a aktuální informace k budoucímu obsahu Akčního 
plánu 3 vládního programu RE:START.

• Kalendář akcí společnosti AUTODROM MOST a.s. – členové byli 
seznámeni se zajímavým programem automobilových nebo motocy-
klových závodů v období od března 2019 do října 2019.

• HSRM podpořila – Výzvu starostů a dalších zainteresovaných 
zájmových skupin „Moldavská dráha“ a „Freiberská dráha“. 

Zúčastnila se II. česko-německé konference dne 28. 3. 2019 
v Oberholzhau.

• Bylo odesláno stanovisko HSRM k návrhu změny zákona 
č. 44/1988 Sb., o ochraně a využití nerostného bohatství (Horní 
zákon) odeslané k rukám premiéra Andreje Babiše. Ing. Helena 
Veverková informovala přítomné o zaslání stanoviska HSRM k ná-
vrhu změny zákona č. 44/1988 Sb. Dopis byl odeslán premiérovi 
Ing. Andrejovi Babišovi, dále pak na vědomí členům Hospodářského 
výboru PSP ČR, ministrovi životního prostředí, ministrovi spravedlnosti, 
ministryni průmyslu a obchodu, ministryni financí, předsedovi ČSSD 
a předsedovi KSČM.

• Informace z jednání se zástupci ŘSD ČR Správa Chomutov, které 
se konalo 8. 3. 2019 v Mostě. Předsedkyně HSRM informovala 
o průběhu jednání se zástupci ŘSD ČR Správa Chomutov. Pozvání při-
jali Ing. Eva Semanová, investiční referentka ŘSD; Ing. Václav Marvan 

– koordinátor, jednatel společnosti KOMOVIA; Marek Sotona, DiS. 
– vedoucí úseku výstavby. Z jednání se omluvil Ing. Martin Vidimský, 
ředitel Správy Chomutov ŘSD ČR.

• Člen Českojiřetínského spolku Jan Setvák představil HSRM 
aktivity spolku, současný stav Moldavské dráhy a její záměry 
a výstupy ze společné konference zájmových skupin „Moldavská 
dráha“ a „Freiberská dráha“.

• Aktuální informace z jednání pracovní skupiny SPO-NA, které 
se konalo 25. března 2019 v Mostě přednesla Bc. Eva Maříková, 
předsedkyně komise pro CR a mluvčí pracovní skupiny SPO-NA.

• Ing. Rudolf Jung, předseda OHK Most, seznámil členy HSRM z vý-
stupy z II. ročníku Chemického fóra Ústeckého kraje 2019, který 
se konal 19. 3. 2019 Ústí na téma: „Chemie – lidé – budoucnost“.

• Ing. Rudolf Jung, předseda OHK Most, podal členům informace 
z Regionálního veletrhu pracovních příležitostí 2019, který 
se konal dne 26. 3. 2019 v Mostě, v hotelu Cascade Most, Radniční 
3. Partnerem akce byl Úřad práce ČR, kontaktní pracoviště Most.

Jak šel čas: duben 2014 – duben 2019

Jan Setvák, člen Českojiřetínského spolku 
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Fond podpory projektů HSRM
Fond podpory projektů HSRM byl založen v roce 2009. Jeho cílem bylo pomoci členským organizacím 
s kvalitním zpracováním dokumentace pro jejich rozvojové projekty, na které pak mohly žádat o další 
dotace od státu, případně z fondů EU. Čerpání z fondu bylo podmíněno přesnými pravidly. O dotaci 
žádali členové HSRM, výše podpory činila minimálně 20 tisíc korun, maximálně však 100 tisíc korun. 
O přidělení žádostí rozhodovala šestičlenná odborná komise, její výběr potvrzovalo předsednictvo 
hospodářské rady. Fond podpory projektů HSRM byl pozastaven v roce 2017. Z Fondu podpory projektů 
mezi žadatele HSRM rozdělila od roku 2009 až do roku 2017 dotace ve výši 5.438.135 Kč. HSRM vydala 
v roce 2018 pasportizaci významných projektů podpořených z Výzev od roku 2009 až do roku 2017, která 
je umístěna na webových stránkách HSRM. Předkládané projekty o dotaci z Fondu podpory projektů 
HSRM hodnotila odborná komise ve složení: Předseda: Ing. Vlastimil Vozka, členové: Ing. Rudolf Jung, 
Ing. Miroslav Dykas, Kateřina Suchá, Ing. Stanislav Štýs DrSc., Mgr. Veronika Kubalová.

• Město Lom – zateplení ZŠ, Vrchlického 372 – 2. část 90 000 Kč
• VÚHU a.s. – Brána ekologie otevřená aneb OVZDUŠÍ  49 000 Kč
• VÚHU a.s. – Stav a problematika ovzduší regionu  39 000 Kč
• PTM o.p.s. – Rekonstrukce objektu Podkrušnohorského 

technického muzea – vytvoření nové expozice Rudné dobývání  98 000 Kč
• Obec Korozluky – Místní komunikace na pozemku 

p.č.114/46 v k.ú. Korozluky 46 000 Kč
• Město Meziboří – Vybudování chodníku  

mezi městy Meziboří a Litvínov  90 000 Kč
• Obec Patokryje – Vybudování spojovacího chodníku a  

rekonstrukce zpevněné plochy u Obecního domu v obci Patokryje 48 000 Kč
• MAS Naděje o.p.s. – Zpracování strategie komunitně 

vedeného místního rozvoje – nutný podklad pro čerpání dotací  
z EU pro plánovací období 2014 – 2020 100 000 Kč

• Vodní sporty z.s. – Vybudování přístaviště a zázemí spolku  55 000 Kč
• Obec Lišnice – Revitalizace požární nádrže v obci Lišnice  85 000 Kč

• Obec Skršín – čistírna odpadních vod Chrámce  55 418 Kč
• Město Lom – Rekonstrukce budovy 

na adrese Lom, PKH 73 – bývalá sokolovna 55 000 Kč
• Obec Patokryje – Výstavba chodníku spojující dvě řady okálů  25 000 Kč
• MAS Naděje o.p.s. – Příprava na standardizaci MAS Naděje o.p.s. 65 000 Kč
• Obec Korozluky – Program rozvoje obce Korozluky  

na období 2015 – 2020 65 000 Kč
• Obec Obrnice – Volnočasový park Obrnice – sídliště  30 000 Kč

• Město Lom – Zateplení pláště budov pro seniory,  
Novostavby 123 a 124, Lom 100 000 Kč

• Statutární město Most – Vybudování retenční nádrže 
na Velebudické výsypce  59 290 Kč

• Město Meziboří – Revitalizace parku Přátelství  100 000 Kč
• Obec Patokryje – Rekonstrukce skladového hospodářství  

OU Patokryje  31 200 Kč
• Podkrušnohorské technické muzeum o.p.s. 

– Rekonstrukce dvou budov na parcele st. 104 a st. 105 98 500 Kč
• Obec Korozluky č. usnesení 70/15 – Zpracování projektové  

dokumentace budovy obecního úřadu Korozluky č.p.20  59 290 Kč
• Obec Bělušice č.usnesení 71/15 

– Vybudování startovacích bytů v Bedřichově Světci  48 000 Kč
• Obec Obrnice – Rekonstrukce 10 bytů – sociální bydlení  

v Obrnicích  100 000 Kč
• Obec Lišnice – Pasport veřejné zeleně pro obce Lišnice,  

Koporeč a Nemilkov  50 000 Kč

2014 – II. kolo

2015 – I. kolo 2015 – II. kolo

V Lomu díky podpoře HSRM mohli zateplit plášť budovy penzionu pro seniory

Díky Fondu podpory projektů dostala nový kabát také mateřská škola 
v Havrani. 

Na mosteckém hipodromu se mohli díky podpoře HSRM pustit do výstavby 
tribuny s cílovou věží. 
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PODKRUŠNOHORSKÉ 
TECHNICKÉ MUZEUM, o.p.s.

Podkrušnohorské technické muzeum vzniklo v roce 2003 
v prostorách bývalého hlubinného dolu Julius III v Mostě – Kopis-
tech a jeho hlavní myšlenkou je zpřístupnit veřejnosti historii dobý-
vání a zpracování uhlí v centrální části severočeské hnědouhelné 
pánve. Záměrem zakladatelů muzea, mezi které patří Hospodářská 
a sociální rada Mostecka, Hospodářská a sociální rada Ústecké-
ho kraje, město Litvínov, Spolek severočeských havířů a Ing. Jiří 
Syrovátka, bylo vytvořit zde zónu průmyslových a technických pa-
mátek zaměřených především na obory hlubinného a povrchového 
dobývání. Prostory bývalého dolu tak dávají návštěvníkům možnost 

„fárat“ do uměle vytvořené štoly nebo si prohlédnout expozici vyu-
žití uhlí pro chemické zpracování. Vystavené expozice představují 
také zvyky, obyčeje a tradice spojené s hornickým životem i obno-
vu krajiny narušené důlní činností. Za dobu své existence se pod-
krušnohorské muzeum stalo vyhledávaným místem návštěvníků 
Mostecka a napomáhá tak rozvoji cestovního ruchu v regionu. 

HSRM podpořila projekt zateplení penzionu pro seniory v Louce 
u Litvínova

• Město Lom – Vybudování místního informačního systému 
ve městě Lom  29 000 Kč

• MAS Naděje o.p.s. – Analýza problémů a potřeb mateřských  
a základních škol v území MAS Naděje o.p.s. za účelem efektivního 
nasměrování finančních prostředků z dotačních titulů ČR  46 228 Kč

• Obec Lišnice – Strategický plán rozvoj obcí  
Lišnice, Nemilkov a Koporeč  13 000 Kč

• I.Golf Club Most z.s. – Čerpací stanice k retenční nádrži  
na Velebudické výsypce  25 000 Kč

• AUTODROM MOST a.s. – Výstavba protihlukových stěn  50 000 Kč
• Město Meziboří – Rozšíření ubytovací kapacity na čp. 401 Meziboří  45 000 Kč
• Obec Patokryje – Osazení zpomalovacích prahů na místní komunikaci 4 000 Kč
• Obec Skršín – Dopravně bezpečnostní opatření u silnice I/15 

v obci Skršín a Chrámce  50 000 Kč
• HIPODROM MOST a.s. – Tribuna s cílovou věží  50 000 Kč
• Obec Obrnice – Hospodářská budova 

– staré fotbalové hřiště Obrnice  51 000 Kč

• AUTODROM MOST a.s. – Kanalizace Autodrom Most  45 000 Kč
• Statutární město Most-Benedikt 

– vybudování chodníku a cyklostezky 35 000 Kč
• Město Meziboří – Plynofikace čp. 405 v Meziboří  30 000 Kč
• I. Golf Club Most, z.s. – Rozvod vody v lokalitě Velebudické výsypky,  

za účelem vracení dešťové a povrchové vody do míst  
se srážkovým stínem a s cílem obnovy přirozené funkce krajiny 30 000 Kč

2016 – II. kolo 

2017 – I. kolo 

2017 – II. kolo 

• Obec Louka u Litvínova – zateplení objektu,  
fasáda č. p. 97 „Penzion pro seniory“ 40 000 Kč

• Obec Skršín – Pro územní řízení a stavební povolení 
na variantu č. 2 Suchý poldr + vsakovací příkop řešení odvedení a čištění 
splaškových odpadních vod od rodinných domů Chrámce 40 000 Kč

• Město Lom – Výstavba sběrného dvora  
na Průmyslové zóně v Lomu 50 000 Kč

• Obec Želenice – Rekonstrukce budovy  
obecního úřadu v Želenicích  70 000 Kč

• Obec Havraň – Havraň revitalizace veřejné zeleně a vodního toku 50 000 Kč
• Obec Obrnice – Zázemí pro Technické služby Obrnice 50 000 Kč

2016 – I. kolo 

Expozice rudného dobývání v Podkrušnohorském technickém muzeu

Podkrušnohorské technické muzeum získalo podporu na rekonstrukci 
objektu

Kdo jsme
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Rekultivace a následná revita-
lizace území, které bylo dotčené 
těžbou hnědého uhlí v době před 
privatizací hnědouhelných těžeb-
ních podniků, bylo jedním z hlav-
ních úkolů, které si HSRM sta-
novila v Globálním plánu revitali-
zace pánevních oblastí severozá-
padních Čech. Česká vláda, vě-
doma si naléhavé potřeby řešení 
ekologických škod, přijala dne 
16. ledna 2002 na svém výjezd-
ním zasedání v Ústí nad Labem 
usnesení č. 50/2002, v němž 
odsouhlasila postupné vyčle-
nění částky 15 mld. Kč z privati-
začních výnosů jako účast státu 
na odstraňování ekologických 
škod.

Usnesením č. 625/2017 
do š lo  k  nav ý šen í  f i nanč -
ních prostředků o 3 mld. Kč 
na 18 mld. Kč. Důvodem pro na-
výšení byla skutečnost, že část 
prostředků z původně alokova-
ných 15 mld. nebyla reálně vyu-
žívána na vlastní stavební práce, 
ale odváděna ve formě DPH zpět 
do státního rozpočtu.

V  s o u č a s n é  d o b ě  j i ž 
by lo  p ro inves tová no  ce l -
kem 9,896 mld. Kč (projekty 
s ukončenou realizací). Dal-
ších 3,407 mld. představují 
uzavřené realizační smlouvy, 
ze kterých je podstatná část již 
rovněž proinvestována (projekty 
v realizaci). Celkově je tedy již 

proinvestováno 13,303 mld. Kč 
a k dočerpání tedy zbývá při-
bližně 4,387 mld. Kč. Zbývající 
prostředky ve výši 0,391 mld. 
jsou čerpány především na su-
pervizní činnosti Ministerstva 
financí.

Na Mostecku lze za nejvý-
znamnější dosavadní investice 
považovat dokončení sanace 
a rekultivace bývalého povr-
chového dolu Ležáky-Most. 
Zatopením zbytkové jámy zde 
vzniklo jezero Most s vodní plo-
chou 309,4 ha a objemem vody 
70,5 mil. m3. Do budoucna 
se s touto bývalou těžební loka-
litou počítá jako s rozvojovou plo-
chou nadregionálního významu. 

Realizované projekty na těchto 
lokalitách zahrnovaly souhrn sa-
načně-rekultivačních prací, je-
jichž cílem bylo připravit území 
pro další využití (revitalizaci).

V oblasti revital izačních 
obecních projektů bylo dosud 
pouze na území celého Ústec-
kého kraje dokončeno celkem 
34 akcí, z toho 14 na Mostecku. 
Patří mezi ně například příprava 
území pro individuální výstavbu – 
na Čepirožské výsypce v Mostě, 
v Havrani, či v Louce u Litvínova. 
Realizována byla i řada projektů 
pro rekreační využití území, jako 
areál okolí vodní nádrže Ma-
tylda v Mostě či rekreační plo-
cha Nové Záluží v Litvínově. Mezi 

Řešení ekologických škod  
vzniklých před privatizací hnědouhelných 
těžebních společností na Mostecku 

Cyklostezky a in-line dráha v okolí nádrže Matylda
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další realizované akce patří ob-
nova komunikací či výstavba cy-
klostezek. V současnosti se nej-
významnější stavební práce ode-
hrávají v okolí jezera Most, kde 
se dokončuje obnovení silnice 
do Mariánských Radčic, vý-
stavba sítí technické infrastruk-
tury a komunikací při jihozápad-
ním okraji jezera a rovněž pří-
prava rekreačních ploch a pláží 
u jezera.

Celková investice do rekulti-
vačních a revitalizačních projektů 
na Mostecku se dosud vyšplhala 
na více než 5,2 mld. Kč.

Mgr. Martin Kabrna, Ph.D.
R-Princip Most s.r.o.

Jezero Most

Obnova úseku silnice III/2538 
Braňany – Most s napojením 

na obnovovanou silnici III/2565 
Most – M. Radčice
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Mezi úspěchy lze zmínit Pro-
gram na regeneraci a podnika-
telské využití starých průmyslo-
vých areálů (brownfieldů), do kte-
rého již žádala např. obec Obr-
nice. V současné době je Mini-
sterstvem průmyslu a obchodu 
vyhlášena třetí výzva tohoto 
programu. Dalšími úspěšnými 
dotačními tituly jsou pak pro-
gram na podporu aplikovaného 

výzkumu či program zaměřený 
na demolice budov v sociálně 
vyloučených lokalitách, kde již 
podporu získalo přes 20 měst 
a obcí. V mosteckém regionu 
se jedná o města Most, Litvínov 
a Lom či obce Obrnice, Louka 
u Litvínova a Bečov, které získaly 
dotace v celkové hodnotě bez-
mála 47 milionů Kč. Neméně vý-
znamným výsledkem programu 
RE:START je navýšení pro -
středků pro řešení ekologických 
škod po těžbě uhlí vzniklých před 
privatizací těžebních společností 
o 3 miliardy korun, z nichž budou 
postupně realizovány revitalizace 
vodních toků, sanace výsypek, 
příprava území pro rozvoj pod-
nikání, bydlení a rekreace. Pozi-
tivní zprávou je také podpora ob-
novy Krušných hor, kdy do roku 
2030 mohou dotčené subjekty 
čerpat až 4 miliardy korun. Proza-
tím čerpaly více než 200 milionů 
korun. Pro obnovu lesů v okresu 
Most to pak bylo přes 46 milionů.

Téměř 900 milionů korun 
bude díky RE:STARTu v yu -
žito na rozvoj vysokých škol 

v Ústeckém kraji, což pomůže 
zajistit dostatek zdravotnického 
personálu, ale také špičkových 
techniků, chemiků, laborantů 
a mnoho dalších profesí s vy-
sokoškolským vzděláním. Stu-
denti z okresu Most mají sídelní 
univerzitu (UJEP) v dojezdové 
vzdálenosti či mohou navštěvo-
vat některé z detašovaných pra-
covišť vysokých škol u nás v kraji 

– v Mostě (VŠB – TUO, VŠFS), 
v Záluží u Litvínova (VŠCHT) či 
v Děčíně (ČVUT).

Program RE:START je také 
partnerem pro Platformu pro 
uhelné a uhlíkově intenzivní regi-
ony v transformaci, která vznikla 
pod hlavičkou Evropské unie. 
Zástupci Evropské komise ozna-
čili program RE:START za vzor 
systematického přístupu pro re-
strukturalizaci uhelných regionů 
v celé Evropě.

Česká republika nevyužila 
část finančních prostředků z EU 
fondů. Tyto peníze (realokace) 
nebudou EU vráceny, ale bu-
dou z velké části využity právě 
na hospodářkou restrukturalizaci 

strukturálně postižených krajů, 
tedy i kraji Ústeckému. Předpo-
klad jejich využití je v oblastech 
rozvoje nízkoemisní a bezemisní 
hromadné dopravy, modernizace 
základních škol, rozvoj zdravot-
nictví a podnikatelských nemo-
vitostí. Město Most spolu s do-
pravním podnikem potvrzují, 
že do konce roku chtějí zakoupit 
3 tramvaje a podpořit tak nízko-
emisní dopravu v regionu.

Gabriela Nekolová, výkonná 
manažerka programu RE:START 
a předsedkyně Hospodářské 
a sociální rady Ústeckého kraje 
k tomu dodává: „Vše podstatné 
je výše zmíněno. Osobně jsem 
za tyto úspěchy ráda a stojím si 
za tím, že RE:START je velkou 
šancí pro náš okres i kraj!“

Gabriela Nekolová DiS.
předsedkyně  

Hospodářské a sociální 
rady z. s. Ústeckého kraje 

a národní manažerka 
programu RE:START

Program RE:START pomáhá v mnoha oblastech, od podpory podnikání, vědy a výzkumu přes rozvoj 
lidských zdrojů a sociální stabilizace až po zlepšení životního prostředí a zkvalitnění dopravní 
infrastruktury a veřejné správy. Jedná se o Strategii hospodářské restrukturalizace Ústeckého, 
Moravskoslezského a Karlovarského kraje, která má již zcela konkrétní výsledky a perspektivu 
do budoucna. Není to tedy krátkodobá či jednorázová záležitost, ale dlouholetý program, což Ústecký 
kraj, a potažmo tedy i mostecký region pro hospodářskou i sociální obnovu po útlumu tradičních 
průmyslových oborů potřebuje.

RE:START pomáhá i na Mostecku



2520

Jak nás vnímají

Uplynulo již dvacet let od za-
ložení Hospodářské a sociální 
rady Mostecka, u jejíhož zrodu 
stálo i město Most. Rada je re-
spektovaným spolkem, který 
spolupracuje s orgány státní 
správy a samosprávy na ekono-
mickém a sociálním rozvoji regi-
onu a spolu se sesterskými ra-
dami v dalších okresech přispívá 

k prosazování zájmů strukturálně 
postižených regionů.

Do dalších let přeji Hospo-
dářské a sociální radě Mostecka, 
aby i nadále hájila zájmy našeho 
regionu, regionu, který se po-
týká s tolika problémy, na jejichž 
řešení samo město nemá dosta-
tek kompetencí. Přeji radě, aby 

v ní i nadále pracovali lidé, kteří 
jsou nejen odborníky v daném 
oboru, ale kteří mají tento kus 
země rádi a budou za jeho zá-
jmy i nadále bojovat.

Mgr. Jan Paparega
primátor města Mostu

Spolek HSRM vnímám jako 
důležitou součást systému obec 

– kraj – stát. V minulosti se po-
dařilo řešit řadu negativních do-
padů na našem území. Dokla-
duje to plnění úkolů globálního 
plánu revitalizace v současné 
době, tak strategie rozvoje Re-
gionu Severozápad. Město Me-
ziboří obdrželo v době, kdy 

HSRM podporovala projekty 
obcí, dotaci na celkem 11 akcí, 
v celkové výši 688 320 Kč. Byly 
podpořeny např. tyto akce města 

– Parkové úpravy v Meziboří, Vy-
budování veřejných toalet v lyžař-
ském areálu Meziboří, Projektová 
dokumentace – Půdní vestavba 
mateřské školy, Projektová doku-
mentace – Vybudování chodníku 

mezi městy Meziboří a Litvínov, 
Projektová dokumentace – Vy-
budování parkoviště pro osobní 
vozidla v Meziboří a další.

Petr Červenka
starosta města Meziboří

Vážení přátelé,
Ústecký kraj i Hospodářská 

a sociální rada Mostecka spo-
lečně podporují unikátní horskou 
železniční dráhu, známou jako 
Moldavsko – freiberská dráha. 
Ta má za sebou dlouhou historii, 
která se začala psát v 70. letech 
19. století. V té době šlo o počin 
především hospodářský, kdy 
se v lak y převá želo české 
uhlí do německých hutí. Už 
na začátku století dvacátého 
ale narůstalo využití trati jako 
turistického lákadla, protože ka-
ždý chtěl zažít jízdu po horských 
viaduktech a neopakovatelné 
výhledy z železnice vinoucí 

se po stráních Krušných hor. 
Bohužel s tím, jak klesalo prů-
myslové využití trati, se provoz 
na ní utlumoval a v padesátých 
letech byly zcela odstraněny 
koleje v přeshraničním úseku. 
Lidé ale nezapomněli. U nás 
byla trať dokonce prohlášena 
za kulturní technickou památku. 
V dnešní době jsme si dobře 
vědomi turistického potenciálu, 
který tato trať má a po případ-
ném propojení na obou stranách 
hranice ještě může mít. Ústecký 
kraj dnes objednává přímý vlak 
z Ústí nad Labem až na Moldavu 
a je o něj mezi cestujícími velký 
zájem. A pokud uspěje nominace 

Hornické krajiny Krušnohoří 
do seznamu kulturního dědictví 
UNESCO, lze očekávat příliv 
turistů do Krušných hor. Pak 
by se atraktivita a využití této 
trati ještě zvýšily. Rekonstrukce 
a propojení tratí s i v yžádá 
značné finanční výdaje, to dobře 
víme. Právě proto leží rozhodnutí 
o budoucnosti trati v rukách 
zodpovědných politiků. Já jsem 
přesvědčen, že trať i Ústecký 
kraj si tuto investici zaslouží 
a Moldavská dráha si po bohaté 
minulosti zaslouží i stejně zajíma-
vou budoucnost. 

Oldřich Bubeníček
hejtman Ústeckého kraje
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Jak nás vnímají

Letos je to 20 let od vzniku 
Hospodářské a sociální rady 
Mostecka! Mám velkou radost 
z toho, že vznikla, přestože 
byly určité pochybnosti o tom, 
co bude dělat a co Mostecku 

př inese. Záměr se povedl 
a v radě se setkalo mnoho 
skvělých lidi. Je na nich, aby 
uvedli výsledky práce. Já sám 
jsem rád, že jsem tolik let mohl 
Mostecku pomáhat. Proto mi 

nezbývá, než souhlasit se seri-
álovým heslem – Dycky Most!

JUDr. Richard Falbr

Hospodářská a sociální 
rada Mostecka, z. s. ve spolu-
práci s institucemi Ústeckého 
kraje projednala za posled-
ních pět let řadu témat. Jedním 
z nich bylo představení mate-
riálu k plánu plnění usnesení 
vlády č. 669 a č. 670 ze dne 27. 
7. 2016, kterými Vláda ČR ulo-
žila jednotlivým ministerstvům 
předložit konkrétní návrhy spl-
nění úkolů k problémům spoje-
ným s bydlením sociálně vylou-
čených a návrhům jejich řešení 
a identifikaci problémů v oblasti 
bydlení. Tento materiál byl před-
staven náměstkyní ministra pro 
lidská práva, rovné příležitosti 
a legislativu a ředitelkou Sekce 

pro lidská práva Mgr. Martinou 
Štěpánkovou.

Přijetím výše uvedených 
usnesení Vláda ČR schválila, 
resp. vzala na vědomí analýzy, 
které předložil ministr pro lidská 
práva, rovné příležitosti a legis-
lativu a ministryně práce a soci-
álních věcí. Zároveň vláda ulo-
žila ministryni práce a sociálních 
věcí a ministryni pro místní roz-
voj a ministrům spravedlnosti, 
vnitra, zdravotnictví a pro lidská 
práva, příležitosti a legislativu 
konkrétní úkoly pro řešení zjiš-
těných nedostatků či problémů. 
Ministru pro lidská práva, rovné 
příležitosti a legislativu vláda ulo-
žila předložit do 30. listopadu 
2016 plán plnění úkolů souvi-
sejících s problémy bydlení so-
ciálně vyloučených obyvatel. 
Výše uvedená usnesení Vlády 
ČR uložila úkoly ve třech základ-
ních oblastech: 1. přiměřenost 
a účelnost vyplácených dávek 
na bydlení (předražené nájmy, 
vysoké další náklady na bydlení), 
2. standardy bydlení v širokém 
smyslu (stavebně-technické, 
hygienické a požárně-bezpeč-
nostní) a 3. vymahatelnost po-
vinností vlastníka bytu, zejména 
vůči společenstvím vlastníků 
jednotek.

Úkoly plynoucí z výše uve-
dených usnesení Vlády ČR byly 
velmi konkrétní a týkaly se vždy 

gesčního resortu. Pro příklad 
lze uvést následující úkoly:

Úkoly pro ministryni práce 
a sociálních věcí (ve spolupráci 
s ministerstvem spravedlnosti 
a ministrem pro lidská práva, 
rovné příležitosti a legislativu 
předložit návrh řešení situace, 
kdy pronajímatel neplní povin-
nosti při úhradě spojených s by-
dlením – dluhu na příspěvcích 
SVJ, zálohách apod.; Zajistit, 
aby dávky, které byly určeny 
na úhradu záloh na energie, 
mohly být v případě přeplatku 
vráceny do státního rozpočtu 
např. uložením povinnosti pro-
najímatelů bytů, do kterých jsou 
poskytovány dávky na bydlení 

– zejména v případech, kdy je 
platba za ubytování nebo byd-
lení určena paušální částkou).

Úkol pro ministr yni pro 
místní rozvoj (vytvořit pro účely 
konstrukce normativních ná-
kladů na bydlení orientační pře-
hled hodnot nájemného v území 
a v pravidelných intervalech jej 
aktualizovat).

Úkol pro ministra pro lidská 
práva, rovné příležitosti a le-
gislativu (aktualizovat materiál 
s názvem Nástroje pro obce 
v boji proti sociálnímu vylou-
čení a zajistit jeho distribuci 
samosprávám).

Dotčené resorty se v sou-
vislosti s plánem plnění úkolů, 

jež vyplývají z výše uvedených 
usnesení Vlády ČR, vyjadřovaly 
k případným změnám či mož-
nostem řešení daného úkolu.

Opatření byla přijata také 
orgány Ústeckého kraje. Rada 
Ústeckého kraje svým Usne-
sením č. 016/18R/2017 vzala 
na vědomí dle § 59 odst. 3 zá-
kona 129/2000 Sb., o krajích 
(krajské zřízení), ve znění poz-
dějších předpisů, přednesenou 
informaci o současném sys-
tému výplaty sociálních dávek 
na bydlení a chybějících ceno-
vých mapách nájemného, ener-
gií a služeb spojených s užívá-
ním bytu pro potřeby Úřadu 
práce ČR, resp. pro výpočet 
výše státem poskytovaných 
sociálních dávek na bydlení 
a současně jmenovala pracovní 
skupinu, a to za účelem celko-
vého zhodnocení a přípravy 
podkladů k zákonodárné inici-
ativě dle č. 41 odst. 2 Ústavy 
České republiky. Pracovní sku-
pina vznikla také proto, že jed-
ním z výstupu celorepubliko-
vého jednání v Karlovarském 
kraji ze dne 25. 4. 2017 byl 
požadavek na urgentní zpra-
cování cenových map nájem-
ného, které by sloužily jako je-
den z pokladů pro pracovníky 
Úřadu práce ČR pro výpočet 
dávky pomoci v hmotné nouzi 
a doplatku na bydlení.
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Hospodářská a sociální 
rada Mostecka v plném zdraví 
oslavuje již 20 let svého trvání. 
Blahopřeji jí a přeji, aby nadále 
spojovala veřejnou správu, 
významné hráče v podnika-
telském prostředí s občany. 
Za svou histor i i  dokázala 
vytvářet tlak na ministerstva 

a vládu ve prospěch regionu. 
Nepřehlédnutelná je problema-
tika obnovy krajiny po činnosti 
bývalých státních podniků, 
představování záměrů a práce 
členů hospodářské a sociální 
rady. Významně pomáhala rada 
dotacemi v období, kdy nebyly 
projektové náklady hraditelné 

z těchto projektů. Moc si vážím 
aktivity našich členů a přeji 
do dalšího období vše nejlepší.

Ing. Vlastimil Vozka
předseda  

Euroregionu Krušnohoří

Oblast bydlení sociálně vy-
loučených obyvatel je řešena 
v mnoha dalších pracovních 
skupinách a platformách na lo-
kální, krajské i národní úrovni, 
přičemž cíl těchto jednání je 
totožný, tedy boj proti tzv. „ob-
chodu s chudobou“ a úspora 
veřejných prostředků, které 
jsou na oblast bydlení vynaklá-
dány, a také na pomoc osobám 
ohroženým sociálním vylouče-
ním. K tomuto má přispět mimo 
jiné i 15 opatření, které byly při-
praveny Ministerstvem práce 
a sociálních věcí a mají přispět 
v boji nejen proti obchodníkům 
s chudobou. Opatření by měla 
být přijata i na jiných resor-
tech nežli na MPSV, přičemž 
jejich přijetí je mnohdy podmí-
něno legislativní změnou, jež 
je procesně a časově náročné. 
Od některých opatření se proto 
upustilo a některé z nich jsou 
naplňována z části či průběžně 
s ohledem na složitost procesu.

Jedním z j iž splněných 
opatření je „Nákup, opravy 
a rekonstrukce objektů pro 
bydlení a výstavba obecních 
nájemních bytů v bytových do-
mech“. Vláda ČR schválila ná-
vrh nařízení s účinností od 30. 
4. 2019, který definuje soci-
ální a dostupné byty, formy 
financování, cílové skupiny 

apod. Alokace pro rok 2019 je 
1 mld. Kč, resp. 650 mil. Kč pro 
sociální byty a 350 mil. Kč pro 
dostupné byty. Dalším splně-
ným opatřením je „Umožnit od-
dlužení osob v exekuční pasti 
bez nastavení minimálního li-
mitu splacení pohledávek“. Dne 
7. února byla vyhlášena novela 
insolvenčního zákona a ně-
kterých dalších zákonů, která 
vzešla z vládního návrhu zá-
kona, kterým se mění zákon č. 
182/2006 Sb., o úpadku a způ-
sobech jeho řešení (insolvenční 
zákon), a některé další zákony. 
Mezi zásadní změny insolvenč-
ního zákona patří odstranění 
podmínky vstupu do oddlužení 
spočívající ve schopnosti spla-
tit alespoň 30 % pohledávek 
nezajištěných věřitelů, čímž 
dojde ke zpřístupnění institutu 
oddlužení širšímu okruhu dluž-
níků. Obecně musí být dluž-
ník schopen platit alespoň vý-
živné a odměnu insolvenčního 
správce (a případně i odměnu 
zpracovatele návrhu na povo-
lení oddlužení). Zákon nabude 
účinnosti dne 1. června 2019. 
Řada opatření navržených 
ze strany Ministerstva práce 
a sociálních věcí jsou dle jejich 
vyjádření plněna průběžně, byť 
kraje nemají k dispozici kon-
krétní výstupy. Mezi průběžně 

naplňována opatření patří napří-
klad „Dokončení hodnotových 
map nájemného pro stanovení 
normativů dávek na bydlení“, 

„Jasné nastavení hygienických 
standardů bytů, které by za-
ručovaly faktickou kvalitu bytu 
(např. tekoucí voda, hygienické 
zázemí, funkční elektrika apod.) 
a stanovení počtu metrů čtve-
rečních na osobu v dané do-
mácnosti“, „Zavedení povin-
nosti trvalého pobytu v obci, 
kde jedinec fakticky bydlí“, „Re-
vize dávkového systému: zvážit 
sloučení příspěvku a doplatku 
na bydlení, zastropovat výplaty 
dávek dle hodnotových map 
nájemného, zajistit adresnost 
vyplácení dávek, zúžit okruh 
spolužijících osob v domác-
nosti a zkrátit vyplácení např. 
paušálů na energie“, „Zákonně 
upravit možnost poskytovat 
data obcím o poskytnutých so-
ciálních dávkách a vykonávané 
sociální práci“, „Personálně a fi-
nančně posílit Úřady práce, Po-
licii ČR či pedagogické pracov-
níky ve vyloučených lokalitách“, 

„Striktně navázat pobírání dávek 
na sociální práci a školní do-
cházku“, „Zajistit, aby všichni 
práceschopní skutečně pra-
covali vč. Dlouhodobého za-
městnávání dlouhodobě neza-
městnaných osob, např. revize 

veřejně prospěšných prací 
tak, aby bylo možné je využí-
vat dlouhodobě bez nutnosti 
opakované evidence na Úřadu 
práce“. Naopak mezi opatření, 
která nejsou realizována, patří 

„Regulovat pronájem více bytů 
přes živnostenské oprávnění“, 

„Změnit povinnost školní do-
cházky (neohraničovat věkem, 
ale např. stanovit povinnou 
školní docházku do ukončení 
vzdělávání, např. dosažením 
výučního listu) a omezit před-
časné odchody dětí ze vzdě-
lávání“, „Posílit sociální práci 
a sociální prevenci: pracovní 
a hygienické návyky, práce 
s dětmi a podpora vzdělávání, 
prevence kriminality a konzumu 
drog, schopnost udržet si byd-
lení apod“, Navrhnout konkrétní 
opatření s ohledem na rušení 
nočního klidu a sousedského 
soužití“, přičemž důvodů je-
jich nenaplnění je několik, jde 
především o chybějící způsob 
financování změn, odlišný pří-
stup k řešení či vnímání důle-
žitosti navrhovaného opatření.

PhDr. Martin Klika, MBA, 
DBA

1. náměstek a zástupce 
hejtmana Ústeckého kraje
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Od vzniku Hospodářské a so-
ciální rady Mostecka uplynulo již 
plných 20 let. Okresní agrární 
komora Most byla jednou ze za-
kládajících organizací HSRM. 
Složitá situace v zemědělství, 
které procházelo v 90. letech 
velkými změnami, a to privatizací, 
vytvářením soukromých země-
dělských subjektů, vydáváním 
restitucí bývalým vlastníkům ze-
mědělských usedlostí, jejich po-
zemků, hospodářských zvířat atd. 
Toto období bylo velmi náročné 
nejen pro samotné zemědělce – 
v jejich myšlení a zvládání hospo-
daření buď jako soukromí země-
dělci nebo obchodní společnosti. 

Museli se rychle naučit rozhodo-
vat a řídit svoji firmu sami, bez za-
střešení nadřízených orgánů jak 
bylo v minulosti zvykem.

Bylo to obrovské množství 
práce a hrdinství našich spolu-
pracovníků, kteří neměli zkuše-
nosti sami hospodařit, byli spíše 
výkonnými než řídícími pracov-
níky, ale vše se museli postupně 
naučit.

V této složité době pomáhala 
zemědělcům Okresní agrární ko-
mora Most a Hospodářská a so-
ciální rada Mostecka. HSRM 
se vždy snažila řešit problémy 
zemědělců a zajímala se o dění 
v agrární oblasti našeho regionu.

OAK Most je s HSR Mos-
tecka ve velmi úzkém styku 
a sama vyhledává, kde by země-
dělcům pomohla ulehčit situaci 
v jakékoliv oblasti. Vždy podpo-
rovala a podporuje naše opráv-
něné požadavky, ať to byly pro-
blémy se „zelenou naftou“ a její 
rozšíření i do živočišné výroby, 
rovné podmínky Společné ze-
mědělské politiky po roce 2020 
pro všechny členské státy EU, 
podporuje tuzemskou produkci 
potravin v soutěžích celorepub-
likových a Ústeckého kraje. Tyto 
soutěže organizuje v Ústeckém 
kraji po celou dobu od vzniku, 
tj. v letošním roce plných 10 let 
Okresní agrární komora Most. 
Není náhodou, že Ústecký kraj 

patří na první místo v celé ČR, 
kde se každoročně přihlašuje 
nejvíce potravinářů, zpracovatelů 
a zemědělců.

Na jednání do okresu Most, 
ať už na OAK Most nebo Hos-
podářskou a sociální radu Mos-
tecka, jsou zváni nejlepší odbor-
níci ze zemědělství, ať už z Mi-
nisterstva zemědělství (ministr 
Toman) i politiky, z Agrární ko-
mory ČR – prezident Jandejsek, 
tajemníci Fantyš, Doležal a další.

OAK Most v rámci své čin-
nosti organizuje pro zemědělce 
cca 15 seminářů, workshop, 
exkurzí z různých oblastí ročně, 
např. precizní zemědělst v í, 
ochrana vody v půdě, eroze, 
atd., kam zve instituce v Mostě, 
se kterými spolupracuje, přede-
vším HSRM, HSR-ÚK, Okresní 
hospodářskou komoru. Magis-
trát města Mostu, města i obce 
v okrese, uhelné společnosti 
a další. Při těchto seminářích 
spolupracujeme s ČZU Praha, 
Mendelovou univerzitou v Brně, 
VÚZT a výzkumnými ústavy.

Spolupráci s Hospodářskou 
a sociální radou Mostecka hod-
notíme jako velmi dobrou, v naší 
práci nám pomáhá a podporuje, 
úzce spolupracujeme s cílem 
podporovat udržitelné země-
dělství v našem regionu, které 
má také funkci krajinotvornou 

a spolupracovat na ekonomic-
kém a sociálním rozvoji regionu.

Tým HSRM, vedený nejdříve 
JUDr. Richardem Falbrem a poté 
předsedkyní Ing. Helenou Vever-
kovou, je vysoce výkonný, řeší 
velmi důležitá a odborná témata, 
vztahující se k našemu regionu, 
zve důležité osobnosti–ministry, 
náměstky i politiky s cílem zlepšit 
podmínky na Mostecku, týkající 
se všech oblastí života občanů 
i podnikatelů.

Velké poděkování a ocenění 
patří předsedkyni HSRM–paní 
Ing. Heleně Veverkové za její 
neúnavnou, dlouholetou a nároč-
nou práci v této oblasti, je duší 
celé HSRM a vzorem pro ostatní 
HSR v jednotlivých okresech Ús-
teckého kraje.

Dovolte mi, abych při příle-
žitosti 20. výročí založení Hos-
podářské a sociální rady Mos-
tecka, popřála všem členům 
HSRM do další práce hodně 
štěstí a zdaru a aby se podařilo 
vyřešit všechny problémy, které 
tíží Mostecko – můj milovaný kraj.

Ludmila Holadová
exředitelka  

Okresní agrární komory Most

Hospodářská a sociální 
rada Mostecka z. s. je jedním 
ze zakládajících členů Podkruš-
nohorského technického mu-
zea o. p. s. a my jsme potěšeni, 
že předsedkyně Ing. Helena 
Veverková je členkou správní 
rady muzea. HSRM vnímám 
jako nepostradatelnou insti-
tuci v zastupování podnikají-
cích fyzických a právnických 
osob a její vliv na hospodář-
skou a sociální problematiku 
mosteckého regionu. V minu-
lých letech jsme za pomoci 
finanční podpory od Hospo-
dářské a sociální rady Mos-
tecka byli schopni zainvestovat 

dokumentace týkající se oprav 
stávajících budov v areálu mu-
zea. Na základě jedné z těchto 
dokumentací jsme byly schopni 
otevřít v nově zrekonstruované 
budově expozici rudného dobý-
vání a zároveň i plnohodnotné 
zázemí pro zaměstnance mu-
zea. Jsem rád, že jsme se mohli 
na HSRM vždy s důvěrou obrá-
tit a nastalou problematiku vždy 
v přátelské atmosféře prodisku-
tovat a hledat možná řešení.

Nejen jménem mým, ale 
i jménem všech zaměstnanců 
Podkrušnohorského technic-
kého muzea o. p. s. přeji do dal-
ších let Hospodářské a sociální 

radě Mostecka mnoho úspěš-
ných projektů a kladných ohlasů 
týkajících se jejich práce.

Zbyněk Jakš
ředitel Podkrušnohorského 
technického muzea o. p. s.
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Zatímco se řada regionů 
proměňuje postupně v idylické 
atmosféře, Mostecku je dán 
do vínku rozvoj přímo překotný. 
Zatímco průmyslový rozvoj sma-
zává řadu prvků tradiční kulturní 
krajiny včetně bývalého králov-
ského města Mostu, na druhé 
straně se region zaplňuje 

urbanisticko-architektonickými 
projekty takřka futuristickými. 
Remodelace a znovu-využití 
krajiny mezi dochovanými ost-
růvky historické kulturní krajiny 
dosahuje na Mostecku světové 
úrovně. Rozsáhlým změnám 
krajinného kontextu musí samo-
zřejmě odpovídat i nemalé změny 

v myslích lidí a změny sociolo-
gické. Hospodářská a sociální 
rada Mostecka staví mosty mezi 
jednotlivými stránkami regionu 
tak výjimečného. V tom tkví její 
nezastupitelné poslání.

Mgr. MUDr. Tomáš Hájek, Dr.

Každý problém je řešitelný 
z mnoha úhlů pohledu. My 
pamětníci jsme byli desítky let 
zvyklí na situace, kdy se velice 
složi té problematiky řeši ly 
monotematicky, zpravidla jen 
z úzké výseče pohledu – často 
shůry daného.

Koncem minulého režimu 
pořádala Mezinárodní organizace 
práce v Ženevě celosvětovou 
konferenci, a sice na téma 

„Práce a životní prostředí“. Jako 
rekultivátor a ekolog jsem byl 
na tuto akci delegován. A byla 
to pro mne velká škola. Jednání 
se zúčastnily tři skupiny delegátů, 
kteří zastupovali státní složky, 
podnikatele a odboráře. Prostě 
tripartita. Každá z těchto tří 
skupin měla zpravidla zpočátku 
na daný problém různý názor. 
Většinou rozporný. Po konstruk-
tivní diskuzi se však vždy našlo 

kompromisní, pro všechny strany 
schůdné řešení. Kompromis není 
slabost, ale moudré východisko 
pro všechny zúčastněné strany.

Zanedlouho po listopado-
vém převratu se na Mostecku 
objevil tehdejší předák českých 
odborářů Richard Falbr. Prav-
děpodobně i on byl motivován 
ženevskou tripartitou. Položil zde 
základ HSRM – Hospodářské 
a sociální rady Mostecka.

Jako dlouholet ý rekul t i -
vátor jsem prakticky řadu let 
s různou úspěšností řešil řadu 
environmentálních problémů. 
Především kontaminaci ovzduší, 
vod, destrukci krajiny. Ohromné 
problémy, které byly neřešitelné 
bez společenské podpory.

Vznik HSRM jsem proto 
přivítal a začlenil jsem se do to-
hoto multispektrálního kolektivu 

– který postupně vykrystalizoval 

v mosteckou tripartitu, která 
se stala hýbatelem Mostecka.

Pr vním velkým tématem 
bylo vypracování argumentace 
k prosazení státní podpory pro 
urychlení odstraňování škod 
způsobených těžbou na krajině. 
Richard Falbr se v té době jako 
odborov ý předák zúčastni l 
státní tripartity. Úspěšně náš 
program obhájil. Následovalo 
usnesení k uvolnění 15 mili -
ard Kč pro urychlení obnovy 
posttěžební podkrušnohorské 
krajiny – první velký plod mos-
tecké tripartity. Jedním z těchto 
plodů je i komunikace situovaná 
podél mosteckého jezera, která 
moderním mostem překlenuje 
mostecký koridor (můžeme 
shlédnout na několika snímcích 
v této publikaci).

A proto nakonec: Chvála 
tripartitě.

Ing. Stanislav Štýs, DrSc.

Stanislav Štýs patří k průkopníkům tzv. české rekultivační školy a dlouhodobě se věnuje proměnám mostecké krajiny.
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Základní myšlenkou tripartit, 
jak si i hospodářské rady v re-
gionech zvykly říkat, bylo uni-
kátním projektem propojení tří 
základních pilířů vyspělé spo-
lečnosti, a to podnikatelské, 
politické a občansko- zaměst-
nanecké prostředí, kdy jejím 
cílem byla v počátcích snaha 
vzájemnou úctou, tolerancí 
a pochopením nalézat reálné 
a aktuálně realizovatelné cesty 
k sociálnímu smíru, který je pro 
každou společnost nesmírně 
důležitý. Později byla činnost 
jednání celostátní tripar tity 
rozšířena prakticky o všechna 
společenská témata, včetně 
vysoce odborných. Vnucuje 
se myšlenka, zda se již nejedná 
o jakousi bianko omluvenku pro 
nepopulární, nicméně nezbytné 
kroky, které vláda k jednání tri-
partity předkládá. Ale to je jiné 
téma a na jinou diskusi.

Nicméně př i ohlédnutí 
do dob vzniku Hospodářské 
a sociální rady Mostecka (dále 
HSRM), která vznikla jaksi „z do-
nucení“, kdy stát, který region 
dlouhou dobu využíval k zajiš-
tění energetické a palivové bez-
pečnosti, rozvoj a napravení 
ekologických zátěží významně 
zanedbával. Právě po vzoru my-
šlenky tripartit byl v Mostě vytvo-
řen orgán, který spojil všechny 
představitele uvedených spo-
lečenských prostředí do týmu, 

který měl potřebnou a respek-
tovanou vyjednávací sílu a také 
ji využil – minimálně k jednání 
o nápravě, kdy se i výsledky do-
stavily. Za sebe, jako dlouhole-
tého předsedy Okresní hospo-
dářské komory Most, jsem ne-
smírně rád, že komora mohla 
být při tom. Také se aktivně 
podílela a stále podílí na čin-
nosti a odborné úrovni jednání 
a konání týmu HSRM. Je dnes 
i po dvaceti létech existence, již 
nesporné, že právě spojení vý-
znamných regionálních hráčů 
do jednoho diskusního a vlivo-
vého týmu je smysluplné. O tom 
svědčí mimo jiné i to, že myš-
lenka regionálních tripartit na-
lezla odezvu nejen v našem kraji, 
ale v celé republice. Není totiž 
jiný regionální orgán, který podle 
konsenzem přijatých pravidel 
jedná a koná. Není jiný orgán, 
který má potenciál k projednání, 
konzultaci, objasnění a navržení 
počinů, které jsou pro každý 
region a pro náš z řady důvodů 
zvlášť důležité. Není jiný orgán, 
který může a v našem případě 
má potřebnou regionální autoritu 
ve vztahu k centrálním, ale i míst-
ním orgánům a institucím.

Na stránkách tohoto vzpo-
mínkového magazínu nalez-
nete konkrétní fakta o činnosti 

HSRM za uplynulé období, 
takže se jejich výčtem ne-
budu opakovat. Nicméně mu-
sím zdůraznit některé, které 
v rámci možností mění filoso-
fii působení regionálních or-
gánů. Dlouhodobou snahou 
místní Hospodářské komory 
je propojování zdrojů, sil a pro-
středků v jednotlivých seg-
mentech života společnosti 
do jednoho spolupracujícího 
týmu. Zásadním problémem 
našeho regionu, který sebou 
nese řadu konfliktů a ohrožení, 
je a byla energetika, která jaksi 
z nouze a samovolně spojila již 
před léty Odbornou sekci ener-
getika při OHK Most s Komisí 
pro energetiku HSRM. V tomto 
spojení tento tým úspěšně 
pracuje dodnes, pro obor zna-
mená velmi mnoho a to i na ce-
lostátní úrovni. V loňském roce 
se toto spojení zdařilo v oblasti 
cestovního ruchu, kam kromě 
komise HSRM, sekce OHK 
Most přistoupil odborný tým 
Euroregionu Krušnohoří a De-
stinační agentura Krušné hory. 
Vzniklo společenství SPO-NA, 
které začalo v regionu aktivně 
působit. Jsem velmi rád, že tato 
filosofie pokračuje i v letošním 
roce a nedávno byl podepsáno 
Memorandum o spolupráci 

a spolupůsobení v oblasti lid-
ských zdrojů a vzdělávání. Pro 
úplnost bude ještě letos vyvi-
nuta aktivita v oblasti životního 
prostředí. Bonusem navíc je 
to, že ochotu ke spolupráci (až 
na výjimky o kterých se ještě 
zmíním) projevují svými odbor-
nými útvary jak naše města 
a obce, tak i kraj. To je velmi 
cenné a plně to naplňuje zá-
kladní myšlenku regionální 
tripartity.

Zmínil jsem se o konzultač-
ním, vyjednávacím a vlivovém 
potenciálu, který hospodářská 
rada pro region má. Že úroveň 
tohoto vlivu je přímo úměrná po-
čtu aktérů je vcelku jasné a po-
kud bych hledal nedostatky 
v působení HSRM, pak je jed-
noznačně nemožnost deklaro-
vat, že jejími členy jsou všichni 
významní aktéři. Z podnika-
telského prostředí s nelibostí 
postrádám aktivní účast firem, 
které využily pohostinnosti 
a podpor našeho státu, včetně 
regionu, které působí v našich 
průmyslových zónách. Jsou-li 
tyto firmy ve vlastnictví zahra-
ničního kapitálu a region je příliš 
nezajímá, lze to možná, jak jsem 
říkal, s nesouhlasem „podnika-
telsky“ pochopit. Co nelze po-
chopit a je to velkým oslabením 
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činnosti rady, je neúčast někte-
rých obcí a zejména města Lit-
vínov v týmu HSRM. Je mnoho 
problémů společných a kromě 
konfliktního tématu těžby uhlí, je 
celá řada dalších témat, která 
jsou pro region a oblast důle-
žitá. Oblast dopravy, životního 
prostředí, vzdělávání, krimina-
lity, sociální problematika a řada 

dalších jsou ukázkovým příkla-
dem nutnosti společného po-
stupu a hledání, v řadě případů 
vynucování reálných a realizo-
vatelných řešení. Neúčast Lit-
vínovské radnice v týmu HSRM 
není ku prospěchu občanů 
Litvínova a dalších obcí, které 
do HSRM cestu zatím nenašly. 
Škoda.

Závěrem bych chtěl ještě 
jednou vyslovit přesvědčení 
o nutnosti pokračování činnosti 
HSRM. Konfliktní témata jsou 
bohužel stále na stole, a jak 
jsem již říkal, jiný orgán tohoto 
typu zde není. To mimochodem 
obecně platí také pro podnika-
tele a jejich účast v systému 
Hospodářské komory.

Přál bych HSRM do dalších 
let úspěšné působení a také 
bych rád vyslovil přesvědčení, 
že nastupující generace bu-
dou v tomto započatém díle 
pokračovat.

S úctou
Ing. Rudolf Jung

předseda OHK Most

Hospodářská a sociální rada 
Mostecka je pro Destinační 
agenturu Krušné hory význam-
ným partnerem při propagaci 
regionu a turistického ruchu. 
Spolupráce s Hospodářskou 
sociální radou Mostecka je dána 
především společným členstvím 

ve skupině SPO-NA, která chce 
docílit, aby byl cestovní ruch 
nezanedbatelnou ekonomickou 
silou v regionu. Cestovní ruch 
je důležitý i z hlediska image 
regionu. Hospodářská a sociální 
rada Mostecka se pak přímo 
podíl í jako zakládající člen 

Destinační agentury Krušné 
hory na tvorbě strategie v oblasti 
propagace a rozvoje turismu 
v Krušných horách.

Bc. Eva Maříková
ředitelka DAKH o. p. s.

Jednání pracovní skupiny SPO-NA
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Unipetrol RPA je jedním 
ze zakládajících členů Hospo-
dářské a sociální rady Mos-
tecka a již dvacet let se tak 
společně s dalšími členy rady 
podílí na mapování a uspokojo-
vání potřeb regionu, jeho oby-
vatel, organizací a firem, které 
v něm podnikají. Podporujeme 
iniciativy a projekty, které vedou 
ke zvýšení konkurenceschop-
nosti regionu, zajištění restruk-
turalizace Ústeckého, Morav-
skoslezského a Karlovarského 

kraje prostřednictvím opatření 
v jednotlivých pilířích imple-
mentace. Podílíme se na čin-
nosti vybraných pracovních 
skupin a ad-hoc aktivit zejména 
v oblasti ochrany životního pro-
středí, zlepšení legislativních 
předpisů, dopravní obslužnosti, 
podpory vzdělávání mladé ge-
nerace a zajištění dostateč-
ného množství kvalifikovaných 
zaměstnanců.

Přeji Hospodářské a soci-
ální radě Mostecka do dalších 

let především aktivní zástupce 
členských organizací, plodnou 
diskusi v rámci pracovních týmů 
i zasedání rady a dosažení kon-
krétních úspěchů, ze kterých 
mohou mít prospěch všichni 
obyvatelé, organizace i firmy 
podnikající v našeho regionu.

Ing. Pavel Sláma
ředitel jednotky EKO
Unipetrol RPA, s.r.o. 

Prezentace Místní akční skupiny Naděje na jednání Hospodářské a sociální rady Mostecka.

Obce mosteckého okresu 
z pozice členů Hospodářské 
a sociální rady Mostecka vní-
mají roli HSRM jako velice 
pozitivní. Za dobu svého fun-
gování si HSRM vybudovala 
respektovanou pozici napříč 
relevantními institucemi, mají-
cími zásadní vliv na fungování 
regionu, ale i institucí minister-
ských. Tento vliv a následnou 

pomoc velice uvítali například 
obce Korozluky a Želenice, kde 
jim HSRM významně pomohla 
při jednání se zainteresovanými 
subjekty ohledně dopravní pro-
blematiky silnic I. třídy prochá-
zejících územím uvedených 
obcí.

Nemalý přínos představuje 
HSRM pro obce i z hlediska 
f inanční podpory z Fondu 

podpory projektů, ze kterých 
obce hradí projekty jako na-
příklad pořízení projektových 
dokumentací.

Bc. Petr Pillár 
starosta obce Lišnice
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Místní akční skupina Naděje 
o.p.s., jako člen Hospodář-
ské a sociální rady Mostecka, 
vnímá tuto instituci jako velice 
pozitivní komunikační platformu, 
pro řešení palčivých problému 
regionu. Z pozice realizátora 
Strategie komunitně vedeného 
místního rozvoje MAS Naděje 
o.p.s. na období 2014 – 2020 
vnímáme jako pozitivní i fakt, 
že prostřednictvím HSRM mů-
žeme prezentovat jednak sa-
motný obsah této strategie, ale 
zejména i možnost seznamovat 
partnery v regionu s aktuálními 
výzvami MAS Naděje o.p.s. pro 
dané období. Primárně se tak 
daří naplňovat animační poslání 

MAS Naděje o.p.s. v rámci 
snahy o podporu venkovské 
oblasti Mostecka.

Bc. Petr Pillár
předseda Správní rady

MAS Naděje o.p.s.

Ekologické centrum Most 
pro Krušnohoří (dále jen ECM) 
bylo založeno v roce 2000 
s posláním shromažďovat do-
stupné informace o životním 
prostředí regionu a v co nej-
vyšší míře je zpřístupňovat ši-
roké veřejnosti, provádět po-
radenskou a osvětovou čin-
nost v problematice životního 
prostředí.

Dohoda o spolupráci při 
vzniku a provozování ECM 
a o výměně informací o ži -
votním prostředí byla pode-
psána s deseti společnostmi, 
mezi kterými byla i Hospodář-
ská a sociální rada Mostecka. 
Slavnostnímu aktu byl přítomen 

i tehdejší ministr životního pro-
středí Miloš Kužvart.

ECM má od roku 2006 de-
tašované pracoviště i ve Stře-
dočeském kraji, v Kralupech 
nad Vltavou. Ekologické cent-
rum Kralupy nad Vltavou (dále 
jen ECK) bylo založeno na zá-
kladě osvědčeného modelu po-
skytování informací o životním 
prostředí ECM v Mostě.

Obě ekologická centra jsou 
součástí Výzkumného ústavu 
pro hnědé uhlí a.s. v Mostě 
a jsou svým charakterem, ze-
jména napojením na průmy-
slové podniky a provozová-
ním bezplatné Zelené linky 
(800 195 342, 800 100 584), 

jedinými centry svého druhu 
v České republice. Prostřed-
nictvím Zelené linky bylo zod-
povězeno za dobu trvání obou 
center více než 28 000 dotazů 
na téma životního prostředí 
ze strany veřejnosti.

Vedle poskytování informací 
o kvalitě ovzduší a nestandard-
ních stavech v průmyslu veřej-
nosti provádí obě centra také 
osvětovou činnost, a to jak pro-
střednictvím výukových semi-
nářů (Těžba a rekultivace, Cesta 
potravin, Co dýcháme?, Staň 
se farmářem, Odpady a jejich 
dopady…), tak i pravidelným vy-
dáváním EkoZpravodaje, který 
je distribuován elektronicky 4x 

ročně všem přilehlým městům, 
obcím, školským zařízením a zá-
jemcům z řad veřejnosti. Mimo 
těchto aktivit vydávají obě ekolo-
gická centra i publikace na téma 
životního prostředí, např. v roce 
2017 vydalo ECM s podporou 
Hospodářské a sociální rady 
Mostecka, metodickou bro-
žurku „Zelené zprávičky pro 
školy i školičky“ určenou pro 
pedagogy, koordinátory ekolo-
gické výchovy, která nabízí ná-
vody a tipy, jak pracovat s téma-
tem životního prostředí ve výuce.

Martina Černá
vedoucí OÚ ECMaK

Jednání Místní akční skupiny 
Naděje o.p.s.
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Sdružení pro obnovu kostela sv. Jakuba v Bedřichově Světci předalo 
v roce 2016 do rukou předsedkyně HSRM Ing. Heleny Veverkové ofi-
ciální poděkování Hospodářské a sociální radě Mostecka za sponzor-
skou pomoc při obnově nejstarší památky na Mostecku.

Aktivity Místní akční skupiny Naděje členům Hospodářské a sociální rady Mostecka pravidelně prezentuje 
předseda její Správní rady Bc. Petr Pillár. 

Jednání Hospodářské a sociální rady Mostecka se pravidelně zúčast-
ňuje členka HSRM Bc. Eva Maříková, ředitelka Destinační agentury 
Krušné hory o.p.s.

Ing. Bc. Jiří Nedvěd, zástupce 
předsedy dopravní komise a člen 
Komise regionálního rozvoje 
se na zasedáních Hospodářské 
a sociální rady obvykle zabývá 
problematikou dopravy.

Problematika bezpečnosti v regi-
onu se na jednání HSRM objevuje 
pravidelně, o jejím vývoji členy rady 
pravidelně informuje nejpovolanější, 
plk. Mgr. Jiří Volprecht z mostec-
kého ředitelství policie ČR. 

HSRM v akci

HSRM tradičně podporuje i odborné konference, jako v tomto případě konferenci Energetika, která se v roce 
2016 konala na mosteckém Širáku. Přednáší Ing. Rut Bízková.
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Komise cestovního ruchu při HSRM uspořádala pro členy rady 
exkurzi po úspěšně zrealizovaných projektech, které regionální tri-
partita podpořila. Jednou ze zastávek byla mateřská škola v Havrani. 

Velmi úzce funguje dlouhé roky 
spolupráce regionální tripartity 
s Okresní agrární komorou, kterou 
na jednáních HSRM v uplynulých 
letech zastupovala Ludmila Hola-
dová.

Hospodářská a sociální rada stála 
u zrodu Podkrušnohorského tech-
nického muzea, proto její zástupci 
nemohli chybět ani u podpisu 
Memoranda na jeho podporu 
v roce 2018.

HSRM je také pode-
psána pod Memo -
randem o vzájemné 
spolupráci v oblasti 
v zdělávání ,  k teré 
její aktéři podepsali 
na jaře roku 2019.

Další ze zastávek exkurze po úspěšně zrealizovaných projektech podpo-
řených HSRM byla v Obrnicích. 

E x k u r z e  p r o  č l e n y  H S R M 
po úspěšně zrealizovaných pro-
jektech, které regionální tripartita 
podpořila, zavedla její účastníky 
také do Skršína.

HSRM v akci
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Hospodaření HSRM zná jednoznačně nejlépe předseda finanční 
komise Ing. Miroslav Dykas, který členům rady pravidelně překládá 
informativní zprávy. 

Gabriela Nekolová, DiS., členka HSRM, pravidelně informuje členy o čin-
nosti Hospodářská a sociální rada Ústeckého kraje, které předsedá 
a také seznamuje členy HSRM s novinkami z programu RE:START na 
němž se svým týmem dlouhodobě pracuje.

HSRM od svého vzniku spolupracuje také s poslanci a senátory zvole-
nými za region. Často se na jednáních objevuje například poslankyně 
Ing. Hana Aulická Jírovcová, která informuje o novinkách chystaných 
na parlamentní půdě.

Místopředseda hospodářské a sociální rady Petr Červenka se v roce 
2017 loučí s tajemnicí HSRM Bc. Miroslavou Jandekovou. 

Problematika nezaměstnanosti je 
častým tématem HSRM už od dob 
jejího vzniku. Také proto velmi 
úzce spolupracuje s úřadem práce, 
který na jednáních zastupuje 
Mgr. Veronika Kubalová, ředitelka 
jeho mostecké pobočky. 
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HSRM v akci

Dvakrát ročně se koná Sněm HSRM, který rozhoduje o nejdůležitějších 
krocích pro budoucnost regionální tripartity. V roce 2015 se v prostorách Pražského hradu uskutečnila výstava 

fotografií Stanislava Štýse Země znovuzrozená, na kterou autor pozval 
i členy Hospodářské a sociální rady Mostecka. Členové HSRM si mohli 
výstavu země znovuzrozená prohlédnout i se zasvěceným výkladem 
jejího autora.

Součástí života Hospodářské a sociální rady jsou také volby, v tomto 
případě v březnu 2017 bylo potřeba dovolit členy předsednictva. 

Zástupci regionální tripartity přišli v roce 2015 podpořit hornické odbo-
ráře na protestní akci do Ústí nad Labem nazvanou Mostecko – nene-
cháme se odpískat. 

Součástí výjezdního zasedání rozpočtového výboru PSP bylo i krátké 
setkání s novináři na mezibořské radnici. 

Během výjezdního zasedání zavítali členové Rozpočtového výboru 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR také do lomu Československá 
armáda společnosti Severní energetická, a.s..
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HSRM v médiích

Říká se, že za skutečně úspěšné a schopné ho-
voří jejich činy. Občas ale stojí za to se zastavit, 
ohlédnout se a ukázat na to, co se v uplynulých 
letech podařilo. K tomuto účelu vznikl i tento 
sborník, který právě držíte v ruce. Hospodářská 
a sociální rada Mostecka se ale snaží průběžně 
o svých aktivitách informovat i co nejširší veřej-
nost. Proto dlouhodobě spolupracuje s regio-
nálními i celostátními médii, kde prezentuje svou 
činnost. Není to proto, aby se pochlubila tím, co 
všechno dokázala a zvládla, ale aby se co nej-
širší veřejnost mohla seznámit s její prací. A také 
samozřejmě proto, aby se obyvatelé regionu, 
v němž Hospodářská a sociální rada působí, 
mohli prostřednictví svých zástupců v HSRM 
zapojit do její činnosti a pomoci řešit jeho nej-
palčivější problémy. 
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ČESKOJIŘETÍNSKÝ SPOLEK ČSOB a. s. Most

DTS Vrbenský a.s.
Destinační agentura  
Krušné hory o.p.s.

AUTODROM MOST a.s. Ing. Vladimír Bártl, MBA

Obec Bělušice

Obec Bečov

CELIO a.s.

Naši členové

AUTOMOTOKLUB MOST

DIALOG Horní Jiřetín o.s.

www.hjdialog.cz JUDr. Richard Falbr
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Obec Klíny Jaroslav Knorre

Ing. Petr Heger

Mgr. MUDr. Tomáš Hájek Dr.

HIPODROM MOST a.s.

KOMORA s.r.o.

HKC  
Akademie motorsportu z.s. CHEMINVEST

Naši členové

Martin Fraško

Klub freestylového lyžování 
Most o. s.

Golf Club Most Obec Havraň
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Obec Lišnice Obec Louka u LitvínovaObec Korozluky

Ing. Petr Macek

Naši členové

Město Meziboří
Statutární město Most

www.mesto-most.cz

Ing. Milan Nečas Gabriela Nekolová, DiS

MAS NADĚJE o.p.s.

Město Lom

Okresní agrární komora Most
www.kisuk.czObec Obrnice
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Naši členové

Severní energetická a.s.

Slovácké strojírny

Ing. Stanislav Mayer
ředitel závodu 05

Obec Skršín

Střední škola technická, 
Most, p.o. UNIPETROL RPA, s.r.o.

Obec Patokryje R-Princip Most s.r.o.Miroslav Perout

Ing. Serdula Vladimír

United Energy, a.s.
www.ue.cz 

www.tepelnapohoda.cz

Sdružení odborových organizací 
Czech Coal Group

www.osphgn.cz

Okresní hospodářská komora 
Most

www.ohk-most.cz
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Naši členové

Vodní sporty Most z.s. Vršanská uhelná a.s.

VŠB-TU Ostrava

Mgr. Oldřich Vojíř JUDr. Daniel Volák

Výzkumný ústav 
pro hnědé uhlí a.s.

www.vuhu.cz Obec Želenice
Vysoká škola finanční 

a správní, o. p. s.
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Naši členové

Vydala Hospodářská a sociální rada Mostecka, z.s.  © 2019
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